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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIŢA 
COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE, 
CONTENCIOS 

 
PROCES-VERBAL 

încheiat azi 15.04.2021 în şedinţa extraordinară  
a Consiliului local al municipiului Bistriţa 

 
 Şedinţa extraordinară se desfăşoară prin mijloace electronice de 
comunicare, la care participă: consilierii locali ai municipiului Bistriţa, Primarul 
municipiului Bistrița – domnul Turc Ioan; Viceprimarul municipiului Bistriţa – 
domnul Hangan Sorin; Viceprimarul municipiului Bistriţa – domnul Stan Călin; 
Administratorul public al municipiului Bistriţa – domnul Peteleu Ioan; 
Secretarul general al municipiului Bistrița - doamna Gaftone Floare; 
domnișoara Mica Oprea – consilier al primarului; domnișoara Adeline Cozma - 
consilier al primarului; domnul Aluaș Florin - consilier al primarului, domnul 
Raul Neamți - consilier al primarului, domnul Scurtu Nicolae – director 
executiv Direcția Economică; doamna Coceșiu Liliana – director executiv 
Direcția Integrare Europeană; doamna Ivașcu Lia – director executiv Direcția 
tehnică; doamna Antoneac Adriana – director executiv Direcția educație, 
turism; domnul Răzoare Luca – director executiv Direcția de Administrare a 
Piețelor; domnul Magdea Ioan – administrator la Societatea Business Park 
Bistrița Sud; doamna Cerceja Elena – consilier Direcția economică; doamna 
Morariu Carmen - consilier Direcția de Administrare a Piețelor și alți directori și 
șefi de servicii din cadrul Primăriei municipiului Bistrița. 

 
Şedinţa extraordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost 

convocată prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr.98/09.04.2021, 
care a fost publicată în presa locală, respectiv în cotidianul „Răsunetul” din    
10 – 11 aprilie 2021 și pe site-ul instituției, www.primariabistrița.ro. 

 
Domnul consilier Brici Tiberiu – Daniel – Președintele de ședință:  

deschidem ședința extraordinară a Consiliului local al municipiului Bistrița din 
data de 15 aprilie 2021, orele 16,00. Ședința se desfășoară prin mijloace 
electronice de comunicare utilizând o platformă online de videoconferință. La 
apelul nominal efectuat sunt prezenți 21 de consilieri. 

Sunt îndeplinite condițiile legale pentru desfășurarea ședinței. Vă rog să 
vă ridicați pentru intonarea Imnului Național.  

 
Se intonează Imnul de stat al României. 
 
Domnul consilier Brici Tiberiu – Daniel – Președintele de ședință: intrăm 

în ordinea de zi. Ordinea de zi a fost postată pe site-ul Primăriei municipiului 
Bistrița. Dacă sunt propuneri de modificare a ordinii de zi, vă rog?  

Da, constat că nu sunt. O să trecem la vot și supunem aprobării ordinea 
de zi.  

http://www.primariabistrița.ro/
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Ordine de zi: 
 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al 
municipiului Bistriţa pe anul 2021 şi estimat pe anii 2022-2024 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al 
Regiei Publice Locale Ocolul Silvic al municipiului Bistriţa R.A. pe anul 
2021 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al 
Societăţii Business Park Bistriţa Sud SRL, pe anul 2021 şi estimat pe 
următorii 2 ani 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz comisii: Comisiile de specialitate reunite ale Consiliului local 

 
Domnul consilier Brici Tiberiu – Daniel – Președintele de ședință:  Vot 

pentru ordinea de zi a ședinței extraordinare de astăzi, vă rog! 
 Vot 

Da 19 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 19 

Nu au votat 2 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Da  

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da  

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da  

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da  

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da  

Cu 19 voturi ”pentru”, zero ”împotrivă”, zero ”abțineri” și 2 consilieri nu 
au votat, ordinea de zi a fost aprobată.  

O să trecem la discutarea ordinii de zi, vă rog! 
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 Se trece la numărul curent 1 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 
63/13.04.2021 privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al 
municipiului Bistriţa pe anul 2021 şi estimat pe anii 2022-2024 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 13 articole și se adoptă cu votul 
majorității consilierilor locali în funcție.  
 În ședința de ieri a Comisiilor de specialitate reunite ale Consiliului local 
al municipiului Bistrița proiectul a primit aviz favorabil fără amendamente.  
 Discuții pe marginea proiectului de buget? Vă rog, domnul primar! 
 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: mulțumesc, domnule 
președinte! 
 Nu cred că se impun foarte multe aprecieri, în ceea ce mă privește, pe 
marginea proiectului de buget. Am prezentat proiectul de buget într-o 
conferință de presă, am avut dezbatere publică, am făcut într-o manieră 
exhaustivă aprecieri pe marginea documentului pe care dumneavoastră, 
doamnelor și domnilor consilieri, îl aveți în față sub forma unui proiect de 
hotărâre, de aceea foarte, foarte, succint avem niște priorități, avem bugetul 
structurat pe priorități, le enumăr repede: Administrație transparentă și 
modernizată prin digitalizare; Administrație care are grijă de cetățenii săi; 
Bistrița – Oraș verde și curat; Bistrița – Oraș inteligent și atractiv pentru tineri; 
Bistrița – destinație culturală și artistică unică; Bistrița – destinație pentru 
afaceri inovative.  
 Pentru toate aceste obiective avem prevăzute investiții, fie că discutăm 
despre studii absolut obligatorii pentru demararea propriu – zissă a proiectelor, 
fie că discutăm despre proiecte aflate într-o etapă avansată, proiecte mature, 
toate converg către realizarea în Bistrița a unui mediu curat, sănătos, 
competitiv. Discutăm despre o deschidere a administrației față de cetățenii 
orașului, vorbim despre un oraș curat din toate punctele de vedere, nu doar 
din punct de vedere al salubrității. 
 Bugetul general pe anul 2021, în comparație cu bugetul pe anul 2020, 
înregistrează creșteri atât la categoria venituri cât și la categoria cheltuieli. 
Creșterile vin din infuzia de bani europeni, cu preponderență.  
 Așa cum foarte bine se știe, Bugetul general este compus din Secțiunea 
de funcționare și Secțiunea de dezvoltare. Aveți datele în documentele care   
v-au fost puse la dispoziție.  
 În ceea ce privește Bugetul pentru dezvoltare, această componentă 
importantă care, de fapt, arată care este, descrie filozofia actualei administrații 
cu privire la bugetul municipiului pe anul 2021, se află într-o creștere, atât la 
categoria venituri, cât și la categoria cheltuieli. La venituri cu 53%, la cheltuieli 
cu 150%. Desigur, am afirmat acest lucru, creșterea este datorată aportului 
infuziei de bani europeni. 
 Cu privire la situația datoriilor, arătăm faptul că municipiul Bistrița nu 
înregistrează arierate sau plăți restante la 31.12.2020 ca moment de referință. 
Gradul de îndatorare în prezent este de 7,38% - aici intră și împrumuturile 
destinate cofinanțării proiectelor europene. Cu toate că legea nu solicită acest 
lucru, am preferat să reținem și această categorie de împrumuturi pentru ca 
dumneavoastră să aveți o imagine cât mai curată, cât mai completă cu privire 



4 

 

la acest indicator. Gradul maxim de îndatorare este de 30%, deci avem o 
bandă destul de generoasă.  
 Structura bugetului general este alcătuită din Buget local plus Bugetul 
instituțiilor publice și activităților finanțate din venituri proprii și subvenții plus 
Bugetul împrumuturilor interne. Pe fiecare din aceste bugete aveți și cifrele 
aferente. V-am prezentat și o structură funcțională a bugetului în așa fel încât 
dumneavoastră să vă formați o opinie cât mai corectă cu privire la acest lucru. 
 Natura cheltuielilor din bugetul general - observați că cea mai mare 
parte a bugetului merge spre investiții. În cadrul acestor investiții, cea mai 
mare parte este susținută din bani europeni, adică undeva la peste 55%. 
Repet, ponderea cea mai mare a bugetului merge spre dezvoltare, spre 
investiții, iar cele mai multe investiții se realizează din bani europeni. În anii 
următori ne propunem ca această pondere să crească pentru ca bistrițenii să 
fie cât mai motivați în a-și plăti taxele și impozitele locale. Le spunem că 
pentru fiecare leu plătit, municipalitatea atrage alți doi lei din bani europeni.  
 Aveți și o evoluție a bugetului general pe perioada 2011 – 2020 și 
prevederile pentru anul 2021. Aveți anii de stagnare, de regres, dar și anii de 
creștere. 
 În ceea ce privește anumite discuții în spațiul public pe tema existenței a 
două bugete – chiar dacă pentru cei mai mulți dintre dumneavoastră, poate 
pentru toți, această precizare nu este necesară, totuși o fac. Da, există 
diferențe între forma pe care am urcat-o pe site, forma care a intrat în 
consultare publică -  legea permite ca în perioada de consultare publică să 
poată fi aduse modificări bugetului.  
 În ceea ce privește modificările făcute de inițiator, ele se datorează, în 
primul rând, unui aport de bani: sume defalcate din TVA primite de la bugetul 
de stat ulterior afișării bugetului pentru Secțiunea învățământ, aveți și suma 
1172 mii lei. Discutăm despre bani din surse europene, pe proiecte europene. 
Sume suplimentare pentru proiectul E-învățare și pentru proiectul ”Sprijin 
penteu școli”. Plus bani pe care i-am disponibilizat, discutăm despre suma de 
9721 mii lei, ca urmare a aprobării acestei sume pentru creditare - la 
momentul la care s-a afișat proiectul de buget nu exista un răspuns în ceea ce 
privește solicitarea Primăriei municipiului Bistrița de a se credita pentru 
finanțarea cheltuielilor neeligibile pentru proiectele finanțate din bani europeni. 
Cam atât, domnule președinte.  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
mulțumim! Mulțumim, domnule primar!  
 Aș vrea să precizez faptul că în conformitate cu prevederile art. 39 
alinetul 5 din Legea 273/2006 privind finanţele publice locale,  autorităţile 
deliberative se pronunţă asupra contestaţiilor şi adoptă proiectul bugetului 
local. Prezentul proiect de hotărâre care aprobă proiectul bugetului local se 
supune la vot, la venituri - pe capitole și subcapitole, iar la cheltuieli  - pe 
capitole, subcapitole, titluri, articole și aliniate ale  clasificației bugetare.  
 Majoritatea absolută pentru adoptare este de 11 voturi – vot deschis.  
 Păi atunci, acum o să invit liderii grupurilor politice din consiliul local să 
ia cuvântul cu privire la proiectul de hotărâre.  
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 Vă rog, dacă este cineva care vrea să ia cuvântul? Da, domnul Bria, vă 
rog! 
 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: o să vă rog să-i dați 
întâietate doamnei Stere Ștefania! 
 Doamna consilier Stere Florentina – Ștefania: da, mulțumesc, bună – 
ziua! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
doamna Stere, vă rog! 
 Doamna consilier Stere Florentina – Ștefania: m-auziți? Ok, mulțumesc! 
 Eu am prezentat ieri, în ședința de comisii, solicitările noastre, astăzi le 
susțin și în fața consilierilor și în fața oamenilor care participă la această 
ședință. Am revenit cu sume, eu am completat solicitarea noastră și inclusiv 
sursele de finanțare pentru solicitările pe care le avem, astfel că le reiau. 
 Respectiv, ne dorim extinderea rețelei de wi-fi gratuit în municipiul 
Bistrița, cu o valoare de 100 mii lei, bani care să fie direcționați din sumele de 
bani propuse pentru Capitolul 67.02.05.03 pozițiile 6 și 10. Din punctul nostru 
de vedere ne dorim să oferim cetățenilor și vizitatorilor orașului, acces de 
înaltă calitate la internet, pe o arie cât mai extinsă a municipiului Bistrița prin 
instalare de wi-fi gratuit în spații publice cum ar fi piețe, zona școlilor, gară, 
autogară, zona mall - urilor,  Schullerwald. Scopul alocării acestei sume este 
creșterea numărului de locuri publice în care să fie pus la dispoziția populației 
serviciul gratuit de conectare la internet. Știm foarte bine că trăim într-o eră a 
internetului și noi, ca și primărie, ca și administrație, dacă oferim aceste zone 
în care omul să aibă acces gratuit, practic ușurăm munca tuturor. Pentru că 
sunt foarte mulți oameni care își desfășoară activitatea online. În momentul în 
care oferim aceste ... (înregistrare deficitară)... acces să muncească în același 
timp în care se pot și relaxa sau în momentul în care ei fac alte lucruri. La fel și 
vizitatorilor, le putem oferi acces gratuit tocmai pentru a se putea interesa ce 
pot găsi în municipiul Bistrița sau pentru a desfășura alte activități – ar fi un 
prim punct. 
 Un al doilea punct se referă la instalarea unui mobilier stradal de tip 
SmarT Tree în municipiul Bistrița cu o valoare de 300 de mii de lei, bani care 
trebuie direcționați din aceeași sursă care am indicat-o mai devreme, bani 
care au fost propuși pentru capitolul 67.02.05.03 pozițiile .... ca să oferim 
cetățenilor și turiștilor un spațiu unde se pot odihni și în același timp să își 
încarce telefoanele mobile, tabletele, bicicletele electrice. Acest mobilier 
stradal ar fi de mare interes pentru că folosește o tehnologie prietenoasă cu 
mediul, iar locațiile unde se pot instala sunt parcuri, zona școlilor, gară, 
autogară, Schullerwald. 
 Un al treilea punct ar fi fonduri pentru creearea unei comisii de lucru și 
aici am indicat 250 de mii de lei, bani care să provină din Capitolul 67.02.03.12  
- punctul 2 – Consolidarea și restaurarea monumentelor istorice Cetatea 
medievală Bistrița. O comisie care să fie formată din angajați ai Primăriei 
Bistrița și specialiști externi prin care primăria să acorde sprijin cetățenilor  - 
proprietari ai imobilelor situate în centrul istoric, pentru renovarea, refacerea și 
consolidarea fațadelor și acoperișurilor sau a altor lucrări necesare, sprijin 
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constând în punerea la dispoziția acestora a tuturor documentelor necesare 
pentru realizarea acestor lucrări, respectiv certificate de urbanism, autorizații 
de construcție, de renovare, avize speciale, acorduri speciale - având în 
vedere că este o zonă protejată - în cadrul unui Proiect major de dezvoltare și 
resuscitare a centrului istoric Bistrița.  
 Un al patrulea punct se referă la consolidarea și restaurarea 
monumentelor istorice, respectiv e vorba despre proiectul de hotărâre de 
consiliu local care noi l-am propus, respectiv revitalizarea Turnului Dogarilor și 
aici am solicitat suma de 129 de mii de lei, sumă pe care am indicat-o și-n 
proiectul de hotărâre de consiliu local, bani care să provină din același Capitol 
67.02.03.12  - punctul 2 – Consolidarea și restaurarea monumentelor istorice 
Cetatea medievală Bistrița. Este un punct din bugetul local unde nu este 
neapărat o lucrare alocată, un proiect alocat acestor bani și din punctul nostru 
de vedere, proiectul nostru de hotărâre de consiliu local cadrează foarte bine 
cu direcția pe care primăria o are, de revitalizare turistică a orașului. Este 
nevoie să revitalizăm acea zonă, este o zonă unde tinerii și-ar putea petrece 
timpul liber, o zonă în care ar putea rula filme, s-ar putea întâmpla evenimente 
culturale pentru toți locuitorii orașului. 
 Avem punctul 5 – este vorba despre realizarea unei creșe pe raza 
localității componente Sărata din județul nostru. E vorba de suma de suma de 
400 de mii de lei. Acești bani pot fi direcționați din Capitolul 65.02.Învățământ 
sau din Capitolul 67.02.05.03 pozițiile 6 și 10. Știm foarte bine că sunt copii în 
localitatea Sărata, cunosc acest aspect pentru că am fost acolo și am discutat 
cu oamenii. Toți sunt obligați să vină cu copiii la Bistrița pentru că acolo nu 
există nici o unitate de învățământ preșcolar care să-i ajute pe părinți și atunci 
ei sunt obligați în fiecare zi să vină la Bistrița pentru a asigura copiilor educația 
preșcolară.  
 Avem și punctul 6 – este vorba de suma de 360 de mii de lei – bani care 
pot fi direcționați din Capitolul 87.02.Transporturi – suma necesară pentru 
realizarea în anul 2021 a lucrărilor de asfaltare a părții carosabile, de realizare 
de trotuare și canalizări pluviale, a iluminatului public pentru strada Morii din 
localitatea componentă Unirea. Noi am solicitat, tot așa, adoptarea unei 
hotărâri de consiliu local cu privire la acest aspect. Respectiv, este o stradă în 
care există toate utilitățile pentru absolut toți locuitorii, este o stradă care are o 
lungime de aproximativ un kilometru, sunt oameni care plătesc impozite exact 
ca și toți ceilalți cetățeni, însă este o stradă extrem de circulată pe care este 
extrem de mult praf, iar dânșii au făcut demersuri către Primăria Bistrița 
începând cu cel puțin 12 ani în urmă. Sunt înregistrate la Primăria Bistrița 
foarte multe cereri. Practic ar fi un proiect foarte ușor de implementat, de 
aceea am ales această stradă pentru că nu trebuie făcute lucrări suplimentare, 
ci pur și simplu se poate trece la asfaltarea ei.  
 Acestea sunt cererile noastre pentru bugetul din anul acesta. 
Mulțumesc! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
mulțumim, doamna Stere! Domnul consilier Bria, poftiți! 
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 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: mulțumesc domnule 
președinte, domnule primar, stimați colegi!  
 Am înțeles bine, vom face votarea pe capitole și subcapitole a bugetului 
și atunci propunerile concrete de modificare le vom face pe măsură ce vom 
ajunge la fiecare dintre respectivele puncte. Totuși, am spus și ieri, o spun și 
astăzi, este un buget care în 80% vine din urmă, vine din proiectele care au 
fost aprobate și promovate de vechea administrație, sens în care nu ne putem 
apuca să-l criticăm în momentul de față. 
 Am cerut ieri o justificare pentru o intervenție, pentru o investiție, pentru 
investiția în Stația de mixturi asfaltice pe care nu am primit-o. Este un obiectiv 
pe care noi nu-l considerăm ca fiind necesar și de aceea vom face propuneri 
de diminuare a sumelor alocate pentru achiziționarea Stației de mixturi 
asfaltice și alocarea pentru alte investiții. 
 Mai este o observație pe care doresc s-o fac și pe care chiar n-o înțeleg, 
a spus-o chiar domnul primar – sunt întrunite condițiile pentru a obține 
finanțare europeană, a fost adoptată hotărârea 6514 din 2021 a Comisiei de 
autorizare a împrumuturilor locale deci, practic, atât sumele pe care trebuie să 
le împrumutăm pentru cofinanțare ne-au fost aprobate, nu înțeleg de ce pentru 
Centrul intermodal este prins un leu pe buget? În condițiile în care este o 
informație publică, este în curs de finalizare licitația și urmează să se semneze 
contractul de execuție pentru că ăsta este cursul firesc al lucrurilor. Deci nu 
înțeleg, dacă tot ne dorim să facem investiții din fonduri europene, cum ne 
permitem să renunțăm la o investiție deja ajunsă în faza de licitație și care este 
finanțată cu fonduri europene? Eu găsesc ilegală această modalitate de a nu 
finanța investiția în Centrul intermodal, repet, în condițiile în care suntem, deja 
se pune problema semnării contractului de execuție. Nu este târziu nici acum 
dacă poate domnul primar să-mi explice care este justificarea economică a 
investiției în Stația de mixturi asfaltice, nu este târziu nici să modificăm acum, 
dacă e cazul, bugetul, în sensul alocării de finanțare pentru executarea 
proiectului Centrul intermodal. În rest, sigur că la momentul oportun vom face 
propuneri de modificare în măsura în care ajungem la capitolele respective.  
 Repet, am reținut, sper că am înțeles bine, facem votarea așa cum 
legea impune, pe capitole, pentru că din câte am înțeles eu - eu la comisii      
n-am reușit să ajung și să particip decât la două episoade foarte scurte – 
înțeleg că s-a făcut votarea pe puncte din hotărârea de consiliu local, ceea ce 
este ilegal. Mulțumesc! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  da, 
mulțumesc! Eu am făcut de la început precizarea faptului că vom vota 
proiectul de hotărâre pe articole ale proiectului de hotărâre – articole ale 
proiectului de hotărâre care prevăd fiecare articol în parte, fiecare buget care 
compune Bugetul general al municipiului Bistrița pe anul 2021  - acele bugete 
sunt detaliate și au fost detaliate la venituri pe capitole și subcapitole, iar la 
cheltuieli pe capitole, subcapitole, titluri de cheltuieli, articole și alineate. 
 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru:  îmi cer scuze, domnule 
președinte, intenționați să-l votați pe articole, da? În cazul ăsta, permiteți-mi 
atunci să vă prezint, găsesc ilegală modalitatea, dar ... permiteți-mi să vă 
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prezint și propunerile noastre atunci, și le vom vota când veți găsi 
dumneavoastră de cuviință, chiar aș dori să văd. 
 Deci, în primul rând spuneam că propunem eliminarea investiției de 3,7 
milioane lei de la Capitolul 70.02. însemnând Stația de mixturi asfaltice și 
alocarea sumei obținute după cum urmează: în cadrul aceluiași capitol un 
milion de lei pentru achiziționarea unui autogreder și a unui buldoexcavator. 
Deci avem în vedere, în general, întreținerea străzilor neasfaltate, cu cele 
două. 
 De asemenea, din aceeași sumă, 900 de mii dorim să fie alocați pe 
Anexa nr.6 – la fonduri nerambursabile, pentru Legea 350 pentru majorarea 
sumei pe care o vom aloca.  
 Și de asemenea ne dorim, la Capitolul 65.02 să se aloce 1,8 milioane 
pentru achiziționarea de teste, o să mai luăm și de la alt capitol. Colegul nostru 
Radu Elisei găsește că este absolut necesar să trecem la testarea elevilor. 
Sigur, fiecare dintre noi avem cunoștințe în străinătate, fiecare dintre noi avem 
contact. Eu știu, de exemplu, că în Austria elevii sunt testați de trei ori pe zi, 
mă iertați, de trei ori pe săptămână, și-n alte țări sunt testați de două sau mai 
multe ori pe săptămână. În sensul ăsta, eu cred că pentru a reuși măcar, 
măcar să aducem clasele terminale, elevii din anii terminali, în condiții de 
siguranță la școală sau la examenele pe care au de le dat – este absolut 
necesar să fie testați. A plecat și domnul ministru care avea o problemă cu 
testele rapide, nu i se păreau, n-am înțeles, lui persoanl nu i se păreau 
eficiente și cred că din punctul ăsta de vedere nu mai avem o piedică. Deci 
repet, 1,8 milioane, Capitolul 65.02. Învățământ – teste.  
 De asemenea, ne-am dori să diminuăm bugetul patinoarului propus 
pentru că, din păcate ne-am dori cu toții, dar eu cred că n-o să se patineze în  
anul viitor, cu toate că toată lumea își dorește să ieșim din situația asta 
pandemică – diminuarea cu 350 de mii de lei și alocarea a 150 de mii de lei la 
Capitolul 65.02.03. pentru realizarea unui Studiu de fezabilitate în sensul 
reabilitării și modernizării Școlii gimnaziale nr.3 Avram Iancu. Este colega 
noastră Augusta Săsărman care are o relație specială cu respectiva școală și 
cunoaște, cu siguranță, necesitatea unui asemenea demers.  
 De asemenea dorim, tot de aici, de la diminuarea de la patinoar, încă 
200 de mii să completăm la două milioane pentru suma cu care se vor 
achiziționa teste rapide pentru testarea elevilor.  
 De asemenea ne dorim eliminarea poziției bugetare privind 
modernizarea și extinderea ștrandului municipal, din aceleași considerente. 
Mi-aș dori din tot sufletul și cred că am plăti de la noi, dacă s-ar putea, dar 
cred că n-o să se meargă anul acesta la ștrand iarăși din aceleași rațiuni pe 
care vi le-am mai spus și suma respectivă să fie alocată, deci 305 mii lei să fie 
alocată la Capitolul 84.02.Transporturi pentru realizarea Studiului de 
fezabilitate în sensul reabilitării și modernizării unor străzi. Aici chiar nu dorim 
să le indicăm noi, lăsăm la alegerea executivului care sunt acele străzi, mai 
ales că inclusiv situația juridică a străzilor nu este clarificată și atunci nu 
impunem noi anumite străzi, chiar dorim doar să punem suma la dispoziția 
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executivului și a domnului primar și să se facă din această sumă investiția pe 
care o precizăm noi.  
 Cam astea ar fi, domnule președinte și stimați colegi, propunerile 
noastre, repet: eliminare investiție în Stație de mixturi asfaltice, diminuare 
sume alocate bugetar, eliminare sume pentru modernizarea ștrandului, 
achiziționare de ..., în principal, în principal, foarte important – achiziționare de 
teste. Avem circa 13 mii de elevi, din suma alocată se pot cumpăra circa 50 de 
mii de teste. Nu sunt multe, chiar nu sunt multe, dar putem să începem 
procesul de învățământ, putem să aducem copiii înapoi la școală, este un 
lucru pe care toată lumea și-l dorește, nu înțeleg de ce nimeni nu facem nimic 
în sensul acesta. Nu este un reproș pe care îl fac cumva administrației sau pur 
și simplu toți, noi cei de aici. trebuie să ne antrenăm în această situație. 
Mulțumesc!  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  da, 
mulțumesc! Dorește cineva să mai intervină? Da, doamna Gaftone, vă rog! 
 Doamna Gaftone Floare – Secretarul general al municipiului Bistrița: 
stimați consilieri, vreau să vă informez că pe lângă propunerile, contestațiile 
depuse de către cetățeni în baza Legii 273 din 2006 a finanțelor publice locale, 
în baza Codului administrativ s-au depus amendamente din partea 
consilierilor, de către Grupul de consilieri PMP și de către domnul consilier 
local Burduhos. În conformitate cu articolul 27 alineatul 18 din Ordinul 
ministrului dezvoltării și lucrărilor publice și administrației, Ordinul numărul 25 
din 2021 se prevede că numai în mod excepțional se mai pot face 
amendamente pe plen, amendamente verbale la proiectele de hotărâre, însă 
acestea trebuie formulate de comun acord cu inițiatorul. De asemenea, în 
articolul 2 din dispoziția de convocare a consiliului local se prevede că, 
articolul 2 alineatul 2, că membrii consiliului local trebuie să formuleze și să 
depună amendamentele în scris asupra proiectelor de hotărâre anterior 
ședinței de comisii reunite. Legea 273 ne obligă la fundamentarea 
propunerilor, așa că îl rog pe domnul primar, în calitate de inițiator, să ne 
expună punctul dânsului de vedere în legătură cu acceptul preluării acestor 
amendamente verbale pe plenul ședinței extraordinare. Mulțumesc! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  da, 
mulțumesc! Aceste amendamente nefiind făcute în scris, va trebuie ca 
executivul să hotărască dacă pot fi sau nu luate în considerare.  
 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: domnule președinte! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  da, vă 
rog, domnul Bria! 
 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: evident că asta ne și dorim, 
să auzim poziția executivului, publică. De-aia s-au făcut acum 
amendamentele, și v-am spus și ieri. Nu face nici un serviciu doamna secretar, 
domnului primar, punându-l să răspundă, dar noi asta ne dorim, să răspundă. 
În principal, dacă ne dorim cu toții, să testăm elevii - aia ne-ar interesa foarte 
tare. Mulțumesc! 
  Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: 
mulțumesc! Domnul primar, vă rog! 



10 

 

 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița:  mulțumesc, domnule 
preșdinte! Sunt de părere că totuși, cadrul legal a fost modificat pentru 
considerente de bună practică pentru că în timpul ședințelor de adoptare a 
bugetului este complicat să vii cu amendamente care să fie foarte bine 
fundamentate și care să fie însușite de o manieră responsabilă de autoritatea 
locală, de executiv. Deci nu sunt de părere că e cazul să luăm în discuție alte 
amendamente decât cele care au fost depuse conform cadrului legal.  
 Răspund Grupului PMP în ordinea în care și-au exprimat un punct de 
vedere. 
 Extinderea rețelei wi-fi gratuită în municipiul Bistrița – avem, în 
momentul de față 9 puncte pe wi-fi gratuite prin care punem la dispoziția 
bistrițenilor wi-fi cu titlu gratuit, iar prin proiectul Bistrița Smart City  ele vor fi 
suplimentate, adică această rețea va fi extinsă. 
 În ceea ce privește instalarea de mobilier stradal de tip Smart Tree - e 
limpede că tot ceea ce presupune regenerare urbană, proiecte de regenerare 
urbană, proiecte care se circumscriu conceptului de Smart City, au în vedere 
și mobilierul adecvat. 
 La Capitolul 70.02.50. (câteva secunde fără înregistrare).... informare, 
practic pe toate proiectele, repet, de regenerare urbană, coridoare verzi, se 
prevăd asemenea facilități, sunt prevăzute asemenea facilități de tip green and 
smart. 
 Referitor la constituirea unei comisii de lucru pentru a susține un efort de 
reabilitare a caselor din centrul istoric al orașului – o informez pe doamna 
consilier Stere și pe dumneavoastră, pe toți evident, cu privire la faptul că am 
avut discuții aplicate cu domnul Boloș atunci când domnia sa a venit la Bistrița, 
cu privire la negocieri pe care domnul Boloș urma să le aibă cu Comisia 
Europeană și care urmau să vizeze și intervențiile pe case, pe condominium, 
pe locuințe colective mici din zona istorică a orașelor. Am primit un feedback 
pozitiv, se pare că aceste intervenții vor fi posibile și mai mult decât atât, 
dincolo de intervențiile pentru reabilitarea energetică a clădirilor, vor fi făcute și 
lucrările de consolidare a caselor din centrul istoric. De aceea nu am prevăzut 
pe acest buget, în acest moment, sume cu titlu de împrumut. Este un program 
pe care l-am anunțat în campania electorală, este un program la care personal 
țin foarte mult, mă refer la regenerarea, la reabilitarea zonei istorice a 
municipiului Bistrița, dar în măsura în care regenerarea, reabilitarea poate fi 
făcută din bani europeni, eu cred că este de datoria noastră să valorificăm 
această oportunitate. De aceea avem prinse sume pentru realizarea de studii 
în vederea obținerii de bani europeni pentru reabilitarea caselor din centrul 
vechi.  
 Turnul Dogarilor, în propunerea de buget pe anul 2021 la Capitolul 
67.02.Cultură, recreere, religie – la poziția 2 este cuprins obiectivul Cetatea 
Medievală Bistrița. Am anunțat că ne dorim restaurarea zidului cetății, 
restaurarea Turnului Dogarilor și, evident, amenajarea terenului din 
proximitatea Turnului Dogarilor – este un obiectiv pe care îl și finanțăm ca și 
studii. Deci intenția este cât se poate de bine definită prin bugetarea unor 
studii în această direcție.  
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 Referitor la construirea unei creșe – suntem în faza în care identificăm 
terenuri potrivite pentru asemenea investiții, este limpede că avem în vedere și 
localitățile aparținătoate. Am avut discuții pe această temă și categoric vom 
derula investiții în rețeaua de învățământ preșcolar inclusiv în localitățile 
aparținătoare.  
 Lista cu străzile care se reabilitează este publică. La Capitolul 70.02.50 
– Alte servicii în domeniul locuințelor, serviciilor și dezvoltării comunale este 
prinsă și Strada Morii în Unirea, o stradă pe care nu demult am fost, am 
discutat c u oamenii, cunoaștem foarte bine situația acestei străzi, ea este 
prinsă ca și obiectiv de investiții printre celelalte 18 străzi. Discutăm despre 
Secundară 3 Sărata, Secundară 4 Sărata, Strada Ion Pop Reteganul, Bela 
Bartok și așa mai departe, inclusiv Secundară 23 Unirea, adică Strada Morii. 
Nu intru în considerente de detaliu cu privire la lucrările care sunt prevăzute pe 
Strada Morii, le-am discutat cu cetățenii pe amplasament și, evident, le putem 
pune la dispoziția dumneavoastră pentru a avea un caracter public. 
 Lista cu blocurile care vor fi reabilitate, pentru că există o solicitare și în 
acest sens, la Capitolul 70.02.50.Alte servicii în domeniul locuințelor, serviciilor 
și dezvoltării comunale sunt cuprinse trei situații, deci practic intervenția la 
blocuri, la locuințele colective mari se va face din trei surse. Nouă blocuri sunt 
în fază de reabilitare termică, deci practic e un proces în derulare, avem un 
proces în derulare. Pentru 22 de blocuri intenționăm să obținem bani de la 
Ministerul Dezvoltării, voi folosi, în interes public, prezența domnului ministru al 
dezvoltării mâine, la Primăria municipiului Bistrița pentru a pleda pentru 
finanțarea de către Ministerul Dezvoltării a celor 22 de blocuri care n-au putut 
fi prinse pe programe europene din motive de natură juridică, îndeosebi pentru 
faptul că oamenii și-au construit balcoane pe domeniul public fără autorizație. 
Un al treilea canal pe care dorim să aducem bani pentru reabilitarea 
energetică a blocurilor este exercițiul financiar 2021 – 2027. Am prins și o 
sumă de bani pentru obținerea avizelor necesare demarării documentațiilor. 
Avem peste 150 de solicitări, avem și acordul asociațiilor de proprietari. Blocul 
la care dumneavoastră, doamna consilier Ștefania Stere, faceți referință, se 
află pe această listă. Eu sunt convins că dumneavoastră pledați pentru 
reabilitarea tuturor blocurilor, nu doar pentru blocul despre care faceți vorbire.   
 În ceea ce privește amendamentele domnului consilier Bria - stația de 
asfaltare exploatată de către Direcția de Servicii Publice este una foarte 
veche, e mai degrabă un sit decât o stație. Ea este construită în 1968, are un 
randament extrem de scăzut și evident consumuri energetice foarte mari. 
Pentru ca toată lumea să înțeleagă diferența dintre o stație modernă, o stație 
competitivă și ce avem noi astăzi, pot să vă spun că în urma unui mic studiu 
pe care l-am solicitat în vederea avansării acestei investiții, rezultă că actuala 
stație are o productivitate de 2,17 tone pe oră în comparație cu 40 de tone pe 
oră, cât ar urma să aibă o stație modernă. Aceste cifre, aceste cantități, eu 
cred că vorbesc de la sine. Ne propunem să asfaltăm, și nu s-a spart în 
electoral în ultima clipă, ne dorim să derulăm un program de reabilitare a 
drumurilor, de modernizare a drumurilor sistematic, bine fundamentat și 
constant. Este motivul pentru care o stație de producere mixturi asfaltice este 
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cât se poate de necesară. Noi, printr-o asemenea stație sau cu o asemenea 
stație am putera asfalta undeva la 50 de kilometri pe an drumuri cu ecartament 
de 7 metri lățime, e configurația standard a drumurilor.  
 În ceea ce privește Centrul intermodal – îl asigur pe domnul consilier 
Bria că poate fi încheiat oricând un contract pentru că sumele sunt prinse ca și 
credite de angajament, nu am ascuns niciodată faptul că apreciem ca 
inoportună această investiție, nu orice investiție, chiar finanțată din bani 
europeni, este neapărat și oportună sau doar faptul că există bani europeni nu 
transformă o investiție, în mod direct și obligatoriu într-o investiție benefică 
pentru cetățeni. Centrul intermodal, din punctul nostru de vedere, seamănă 
foarte mult cu pârtia de schi de exemplu, ca să dau un exemplu bine cunoscut 
de bistrițeni. Vom face o consultare publică și dacă oamenii își doresc, după 
ce sunt informați, pentru că oamenii nu au fost informați în legătură cu ceea ce 
presupune realizarea acestei investiții, dacă oamenii și-o vor dori – o vom 
face, o vom susține și noi, ca autoritate locală. Intenția noastră, intenția mea în 
acest moment este de regândire a proiectului, nu discut despre abandonarea 
proiectului, discut despre regândirea proiectului. Există bani europeni și pe 
viitoarele exerciții financiare și pe PNRR și pe noul exercițiu financiar 2021 – 
2027 pot fi imaginate, pot fi luate în discuție și alte soluții și vă informez, 
domnule consilier Bria că arhitectul, nu cred că discutăm despre o persoană 
necunoscută, e vorba despre domnul arhitect Podaru care a realizat PUZ – ul 
pentru Centrul intermodal, a recomandat prin Planul Urbanistic Zonal varianta 
Arțarilor – Industriilor, nu varianta Gării – Tărpiului. Este doar un exemplu. S-a 
dorit această variantă, s-a impus mai degrabă, această variantă de lucru cu 
care eu și colegii mei, sau asupra căreia eu și colegii mei avem rezerve. Deci 
vom avea în vedere această investiție după o analiză făcută de specialiști. 
Vrem să vedem ce alte soluții ne stau la îndemână. Ne asumăm, fără nici un 
fel de problemă, inclusiv amânarea realizării acestei investiții, pentru că noi 
măsurăm de câteva ori și tăiem o dată, nu tăiem, după care începem să facem 
măsurători.  
 A, revin foarte scurt cu o precizare pentru doamna consilier Stere – vă 
asigur că în curând, pentru că am avut deja discuții pe această temă, doamna 
consilier, bănci care se înscriu în conceptul Smart vor fi amplasate în parcul 
municipal, una în partea de sus, mă refer la zona locului de joacă din partea 
de sus a parcului, o alta în partea de jos, în proximitatea locului de joacă din 
partea de jos a parcului municipal, dar grosul investițiilor, așa cum cred că 
este normal, le vom face din bani europeni pentru există o elegibilitate 
incontestabilă pe acest gen de investiții. Mulțumesc! 
 Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: dacă-mi permiteți?  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  da, 
domnul Bria, vă rog! 
 Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: mulțumesc, domnule 
președinte! 
 Domnule primar, nu e cazul ...., dar am câteva precizări: n-am auzit 
nimic, domnule primar, despre intenția noastră sau solicitarea noastră de a 
achiziționa teste pentru elevi, și cred că este un lucru important. Și de 
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asemenea, nu am auzit nimic despre proiectul, care e un proiect chiar mic, de 
reabilitare a Școlii Avram Iancu și nici despre majorarea sumelor alocate, pe 
nerambursabil, pe Legea 350, sportului.  
 Dar haideți să luăm unul, măcar exprimați-vă din punct de vedere, cu 
privire la necesitatea sau nu, să zicem,  a testelor pentru elevi.  
 Și de asemenea, dacă puteți și aveți datele acum, eu v-aș întreba, e în 
regulă – vreți să cumpărați stația de mixturi asfaltice, foarte bine. Avem, are 
primăria și restul utilajelor cu care să toarne asfaltul respectiv sau mai trebuie 
să mai cumpărăm încâ de câteva milioane de lei și alte utilaje și, de 
asemenea, dacă aveți personalul necesar pentru că o stație care crește 
productivitatea de, am înțeles 20 de ori, presupune și creșterea capacității de 
a folosi asfaltul ăla de 20 de ori.  
 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița:   domnule consilier, 
dacă dumneavoastră ași observat că pe lângă stația de mixturi asfaltice sunt 
prevăzute investiții și în alte obiecte care concură, până la urmă, la lucrări 
pentru drumuri, la lucrări cde modernizare a drumurilor. Nu avem în vedere 
doar stația de asfaltare, ci evident și alte investiții. În ceea ce privește 
componenta umană, la Direcția de Servicii Publice există oameni cu 
experiență îndelungată în acest gen de lucrări. Intenționăm, dacă este nevoie, 
în urma auditului pe care îl avem în derulare, să întărim această componentă, 
dar cu certitudine, nimeni nu poate să pună la îndoială nevoia de schimbare a 
stației vechi din 1968, cu o stație nouă. Discutăm despre o relicvă, de fapt, 
trebuia schimbată de când pământul. Având în vedere că noi ne propunem 
investiții majore pe această linie, e limpede că această investiție este absolut 
obligatorie pentru a ne duce obiectivele la îndeplinire. 
  În legătură cu Școala Avram Iancu, da, și Școala Avram Iancu va face 
obiectul unor finanțări. Am discutat cu colegii mei din primărie pe această 
temă, după cum bine ați observat au fost avute în vedere investiții la școli, 
cămine, grădinițe, ținând cont de anumite criterii: vechime, număr de elevi. Și 
Școala Avram Iancu se bucură de toată atenția noastră . dacă dumneavoastră 
solicitați precizări în ceea ce privește finanțarea sportului, am crezut că va 
interveni colegul dumneavoastră. Pot să vă fac acum câteva precizări – la 
Legea 350/2005 doar pe secțiunea legată de finanțarea activităților sportive 
avem alocată suma de 100 de mii de lei. Pentru Clubul Sportiv Municipal avem 
altă sută de mii de lei, în situația în care competițiile sportive vor începe și va fi 
nevoie de suplimentare, o vom face. Pentru abonamente sportive pentru elevii 
din municipiu avem alocată, suplimentar față de anii trecuți, suma de 300 de 
mii de lei. Vă informez că acest program a fost inițiat de mine în urmă cu niște 
ani de zile, prin viceprimarul Florin Găurean. Deci îmi este foarte cunoscut, 
foarte bine cunoscut.  
 Pe lângă componenta dedicată elevilor cu performanțe deosebite, venim 
și cu componenta socială în aceeași suma de 200 de mii de lei și sprijinim și 
sportul făcut, antrenamentele făcute cu performeri, adică cu foști campioni 
mondiali și olimpici – aici alocăm suma de 100 de mii de lei.  
 Pe acțiunile proprii, denumite generic ”Sportul pentru toți” propunem 
suma de 63 de mii de lei, deci vorbim despre o sumă generoasă. 763 de mii 
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de lei, ne propunem s-o și executăm și vă asigur că va fi suma cea mai mare 
cheltuită pe această componentă din ultimii mulți ani de zile.  
 În ceea ce privește investițiile în sport pe care le vom face anul acesta, 
deci nu vorbesc despre investiții multianuale, discut strict despre investiții care 
se vor face în anul de grație 2021. Avem 44 de mii de lei în aparate fitness pe 
care le vom monta în Parcul municipal la solicitarea bistrițenilor, vorbesc 
despre bike-parcul din Cocoș 90 de mii de lei, realizarea unui pumptrack – 
peste 300 de mii de lei, vorbesc despre patinoarul cu suprafață sintetică de 
745 de mii de lei. Discutăm despre sume generoase pe care le vom avansa în 
acest an și care vor da satisfacție tot în acest an bistrițenilor. Sunt în deplin 
dezacord cu privire la renunțarea la patinoarul sintetic, pentru că pârtie de 
schi, cu toate că plătim în fiecare lună rate – nu avem, în schimb putem să 
avem un patinoar 12 luni din 12. Deci toate investițiile pe care eu le-am 
enumerat sunt de natură să creeze un ecosistem pentru divertisment, pentru 
activități sportive, generos în municipiul Bistrița. Puține reședințe de județ din 
România se bucură de asemenea facilități. Am spus-o și la conferința de presă 
și la prezentarea bugetului, Timișoara a investit într-un asemenea patinoar o 
sumă de 445 de mii de lei. Noi investim o sumă dublă pentru că și suprafața 
este mult mai generoasă. Vă asigur că vom patina împreună pe această 
suprafață și ne vom bucura împreună de aceste facilități, categoric printre 
sutele și miile de bistrițeni. Mulțumesc! 
 Domnul consilier Bria Dumitru Alexandru: domnule primar, iertați-mă, 
mai am o întrebare.... 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  v-am 
văzut domnule Burduhos, întâi dau cuvântul la doamna Stere, după care o să 
revenim cu propunerea dumneavoastră. 
 Doamna consilier Stere Florentina – Ștefania: da, deci eu am cuvântul 
acuma?  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  da, da. 
 Doamna consilier Stere Florentina – Ștefania: ok, mulțumesc! Având în 
vedere expunerea domnului primar, îmi vine să cred că, practic, tot ce am 
propus noi este deja cuprins. O să fiu extrem de uimită ce se va întâmpla    
într-un an, dacă acest buget se realizează și toate lucrările cuprinse în acest 
proiect. Ar fi minunat pentru că este vorba, până la urmă, de interesul 
cetățenilor. Noi am făcut aceste solicitări pentru că, de exemplu, la punctele 1 
și 2, extindere rețea wi-fi și instalarea mobilier stradal tip Smart Tree – ele 
practic sunt niște detalii. Domnul primar a promis un program Smart City însă 
noi nu am avut cunoștință despre ce presupune acest program Smart City, de 
aceea am făcut aceste cereri.  
 În ceea ce privește fondurile solicitate pentru acea comisie legată de 
reabilitarea centrului vechi – nu am avut cunoștință și poate că aici ar trebui să 
fie o mai mare transparență din partea administrației, de discuțiile pe care 
acesta le-a avut cu domnul Boloș, cu acele negocieri pe care le-a purtat el cu 
Comisia Europeană și că ar fi un feedback pozitiv. Aici nu văd un termen la 
care am putea primi aceste sume de bani, practic nu există nimic concret, de 
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aceea cred că înființarea acestei comisii poate fi un pas practic către acest 
proiect. 
 În ceea ce privește acea scară de bloc – am început punctual. Categoric 
ne dorim reabilitarea tuturor blocurilor din Bistrița, cele care au rămas 
nereabilitate, însă era o situație punctuală, era singura rămasă din acera zonă 
și se făceau lucrări la scara de lângă, am și motivat acest aspect.  
 Iar în ceea ce privește realizarea unei creșe – la fel, nu am auzit un 
termen, nu am auzit un proiect. 
 În ceea ce privește Turnul Dogarilor – noi am depus un proiect de 
hotărâre de consiliu local începând încă de anul trecut. Și la punctul 2, 
respectiv din Capitolul 67.02.03.12 - Consolidarea  și restaurarea 
monumentelor istorice – în proiectul de buget nu este prevăzut în mod express 
că acești bani vor merge către reabilitarea Turnului Dogarilor.  
 Dacă toate acestea se întâmplă, categoric noi suntem mulțumiți pentru 
că, practic, s-ar suprapune solicitările noastre cu toate propunerile pe care 
domnul primar le face. E absolut în ordine, e în interesul cetățenilor. 
Mulțumesc! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  da,  
mulțumesc! Domnul Burduhos vă rog, propunerea dumneavoastră referitoare 
la proiectul de buget?  
 Domnul consilier Burduhos Ionel: da, vă mulțumesc, domnule 
președinte! 
 Domnule primar, după cum știți, am depus un memoriu luni dimineață 
care, într-adevăr, poate a fost puțin cam târziu, dar consider că putem să-l 
discutăm și acuma și chiar sper să fie cu un rezultat pozitiv. Acest memoriu 
este în urma unei întâlniri cu 12 președinți de cluburi care erau foarte 
nemulțumiți pentru bugetul alocat, lucru pe care l-am mai discutat. Mă bucur 
să văd că bugetul s-a extins și au mai apărut sume pentru abonamente 
sportive de care, cu siguranță, vor beneficia foarte mulți sportivi, dar până a 
beneficia de abonamente și de premierea sportivilor și în așteptarea că se vor 
redeschide competițiile, cluburile sportive au nevoie de o susținere pentru 
pregătire, pentru echipament, pentru cantonamente. Ca să pregătim 
competiția și să avem rezultate bune trebuie să fim pregătiți din timp, iar 
pentru asta consider că ar fi nevoie de un buget, aproximativ am făcut un 
calcul aproximativ, un buget minim de 300 de mii de ron care să-i alocăm doar 
pentru asociațiile sportive prin finanțarea pe Legea 350/2005. Acesta, dacă-l 
împărțim la 15 cluburi, cele mai de top, cred că ar fi o investiție foarte bună 
pentru a da un impuls și a pregăti competițiile care urmează să vină. Iar dacă 
Dumnezeu o să ajute să revină lucrurile la normal, să putem organiza 
competiții, consider c-ar mai trebui cel puțin 300 de mii pentru organizare de 
evenimente pentru care să gândim un proiect de a dezvolta și a promova 
orașul și valorile din orașul nostru prin evenimente sportive care să atragă 
foarte mulți oameni. Deci ar fi un total de 600 de mii până acuma, iar 300 de 
mii cred că ar fi foarte bine veniți pentru clubul de fotbal actual care încă se 
zbate pentru a intra în Liga a două și chiar dacă acuma nu are șanse, poate să 
fie un impuls pentru anul viitor. Lucru pe care dumneavoastră l-ați gândit cu o 
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asociație de fotbal pentru copii și juniori este foarte bun, dar lumea are nevoie 
încă de exemple și consider că echipa mare de fotbal are nevoie de o 
finanțare și este o sumă destul de mică. Consider că 300 de mii pentru bugetul 
municipiului nostru nu este o sumă exagerată. Și pe lângă cele 900 de mii pe 
care le-am propus până acuma, aș mai propune încă 100 de mii pentru Liceul 
cu program sportiv care, la fel, are foarte multe competiții la care participă, au 
nevoie în pregătire și consider că ar fi o mare bucurie și binecuvântare, cu 
această sumă, și pentru ei.  
 Vă mulțumesc și sper, eu sincer susțineam ideea colegului meu cu 
stația de mixturi asfaltice – chiar dacă este o investiție foarte bună care, în 
timp, cu siguranță ar aduce beneficii, consider că la Bistrița avem firme foarte 
bine specializate și performante care de-a lungul timpului au avut lucrări și au 
excelat la cel mai înalt nivel. Cred că este foarte greu să concurăm cu acele 
firme care au investit sume foarte mari și pe lângă investiția în stație, la fel, 
este vorba de personalul pe care trebuie să-l menținem o perioadă de cinci 
luni în extrasezon, care nu lucrează. Întrebarea mea era – ce facem în acele 
cinci luni cu personalul, pentru că este nevoie de un personal foarte bine 
calificat, un personal care cu siguranță nu lucrează pe o sumă modică sau 
mică, și atunci ar fi un calcul foarte binde de făcut ca să luăm această decizie. 
Vă mulțumesc foarte frumos și sper să avem o soluție cât mai bună.  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:   dau 
cuvântul domnului primar să răspundă, după care urmează doamna 
Săsărman. Vă mulțumesc! 
 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița:  domnule consilier, 
anul trecut pe Legea 350 au fost alocați și absorbți, aborbiți, 55 de mii de lei 
noi. Pentru execuția bugetului 2021 au prevăzut suma de 100 de mii de lei. 
Încercăm, nu încercăm, folosim toate pârghiile legale pentru că nu pot fi făcute 
finanțări oricum. Eu recunosc nevoile pe care cluburile sportive le au. Este 
exact motivul pentru care am majorat foarte mult, am propus majorarea 
substanțială a sumelor care merg spre abonamente. De aceste abonamente, 
până la urmă vor beneficia tineri care practică sportul pe o paletă mult mai 
largă, adică nu doar cei cu rezultate deosebite la învățătură, ci și elevii care au 
anumite dificultăți de natură materială și elevii sau tinerii care se antrenează 
cu performeri. Să ne ajute Dumnezeu să executăm acest buget. Eu repet, este 
un buget record în această materie.  
 Cu privire la echipa de  fotbal pe componenta copii și juniori, eu cred că 
lucrurile s-au înțeles, ne dorim organizarea sub forma unei academii de fotbal 
a acestei activități, a acestei ramuri, iar după ce vom reuși să avem o bază 
sportivă adevărată, pentru că ne propunem în continuare, după ce facem o 
analiză cât se poate de corectă, de aplicată, cu privire la situația juridică a 
stadionului municipal, vom demara procedurile pentru achiziționarea acestui 
stadion. Vom investi în acest stadion. Între timp vom crește copii buni la fotbal 
și vom avansa. Ne vom gândi și la echipe de seniori.  
 Cu privire la stația de asfaltare – nu doresc să mai insist. E diferența 
dintre o mobră și un mercedes. Deci nu cred că cineva poate să pună la 
îndoială, cu argumente, nevoia înlocuirii  unei relicve cu o instalație modernă. 
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Nu putem face performanță în Bistrița cu această relicvă. Eventual putem în 
continuare să avem costuri energetice mari, putem avea ineficiență din punct 
de vedere al productivității pentru că cheltuim mult cu munca vie pe această 
soluție actuală și evident, ar urma să investim în lucrări de proastă calitate. 
Când vorbesc de lucrări de proastă calitate, îi invit pe toți să meargă și să 
vadă cum arată anumite străzi realizate anul trecut. Mulțumesc! 
  Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:   da, 
mulțumim! Doamna Săsărman, vă rog! 
 Domnul consilier Sorin Hangan – Viceprimarul municipiului Bistrița: 
domnul președinte, domnul președinte! Dacă-mi dați voie, vreau să-i cer voie 
colegei Săsărman să spun și eu două vorbe, că mă ocup de direcția asta și 
am impresia că unii dintre colegi se fac că nu înțeleg.  
 Stimați colegi, știți cel puțin la fel de bine ca și bine, dacă nu poate chiar 
mai bine, că una dintre cele mai acute probleme ale orașului nostru este 
siguranța cetățeanului și confortul psihic al acestuia în trafic. În trafic nu doar 
în mașină, ci și pe trotuare pentru că nu ne vom putea permite mâine sau în 
viitorul foarte, foarte apropiat să avem doar trotuare din dale de piatră chiar 
adusă de prin Spania sau de nu știu unde, ci unele trotuare vor rămâne în 
continuare asfaltate. Acuma asta ni se pare mult mai important decât orice 
altceva.  
 Stimați colegi, vreau să aveți siguranța că am făcut o analiză cât se 
poate de corectă. Adică dacă luăm în calcul doar două elemente, consumul de 
gaz și de energie electrică între o stație nouă și asta care este deodată cu 
mine, adică din 1968, facem o economie de peste 700 de mii de lei pe an, 
ceea ce îndeamnă că această investiție se amortizează în cinci ani de zile. 
Lăsând la o parte calitatea, care e cel mai important, calitatea. 
 Iar pentru colegul Burduhos îi spun: noi nu facem nici un fel de 
concurență societăților comerciale. Dar domhul Burduhos, între..., că și eu vin 
din privat ca și dumneavoastră, sau dintr-o activitate care nu prea a avut de a 
face cu administrația. Între dumneavoastră, acasă, dacă mâine nu vreți, faceți 
altceva, și procedurile pe care trebuie să le urmeze o administrație care 
licitează o stradă, câștigă o firmă care o contestă o altă firmă care ajunge la 
Curtea de apel și ca să asfaltezi Subcetate care, în fiecare zi primim câteva 
sesizări și telefoane, ai nevoie de doi ani de zile, și după aceea 
dumneavoastră veți fi cel care veți spune: nu sunteți în stare nici o stradă să 
asfaltați! Și faptul că noi, cu un utilaj performant, putem face lucrul acesta în 
două luni de zile, mi se pare cât se poate de rezonabil a lua în seamă. 
 În ceea ce privește personalul, șoferul care transportă mixtura asfaltică 
direct în locația unde ea urmează să fie pusă în operă, conduce și iarna 
mașina care deszăpezește. Drumarul, muncitorul specialist în drumuri, care 
toarnă asfalt, face și iarna drumuri de piatră, cum toată iarna am intervenit pe 
drumurile de piatră. Cam asta e așa, dacă am putut să explic mai pe înțeles 
decât tehnic și financiar, stimați colegi. Drumurile sunt o prioritate și o știți la fel 
de bine ca și noi. Mulțumesc! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
doamna Săsărman, vă rog! 
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 Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta: pentru domnul Hangan, 
dacă tot a intervenit, m-auziți?   
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, da. 
 Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta: noi am propus să renunțăm 
la Ștrandul Codrișor și să alocăm acele sume de bani pentru asfaltarea 
străzilor, ca să avem cât mai mulți bani alocați pentru documentația aferentă 
asfaltării străzilor. Dacă domnul Hangan a zis că o prioritate e strada, facem 
străzi, nu facem ștrand.  
 Trecând peste asta, domnule primar, deci din discursul dumneavoastră 
eu am înțeles destul de clar că nu se vor aloca bani pentru Avram Iancu 
pentru modernizare și reabilitare, însă nu știu, aș dori să vă întreb dacă ați 
putea cumva promite că până la sfârșitul anului fiecare leu acordat patinoarului 
va fi și cheltuit. Cu alte cuvionte, să nu avem bani alocați patinoarului care să 
nu fie cheltuiți până la sfârșitul anului și să fie indisponibilizați degeaba. Deci 
atât aș vrea să vă rog, dacă ați alocat suma aceea de bani, aceea să fie 
cheltuită la finalul anului.  
 În al doilea rând, nu am înțeles poziția dumneavoastră referitoare la 
testarea elevilor, măcar clasele a opta și a douăsprezecea.  Mulțumesc! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
mulțumesc! Doamna Săcălean, vă rog! 
 Doamna consilier Săcălean Oana-Andreea: da, bună-ziua, mulțumesc! 
 Am și eu o întrebare pentru domnul primar: am observat că previziunea 
legată de cheltuielile de personal din cadrul Secțiunii de funcționare este de 
creștere cu 8,13% a acestora în bugetul anului 2021 comparativ cu cel realizat 
în bugetul anului 2020. De asemenea, am observat că estimările pentru 
următorii ani a cheltuielilor de personal sunt și acestea de creștere conform 
Anexei 1 la proiect. Întrebarea este: de ce avem o estimare de creștere a 
cheltuielilor de personal și care este, de fapt, strategia dânsului de creștere a 
cheltuielilor de personal în cadrul Primăriei Bistrița sau de diminuare a 
cheltuielilor de personal în condițiile în care noi, în consiliul local, am votat și 
am aprobat la solicitarea dânsului, la rectificarea bugetului de anul trecut acel 
audit financiar și de personal nerealizat nici în ziua de astăzi, alocând suma de 
80 de mii de lei tocmai pentru a eficientiza cheltuielile, inclusiv cheltuielile de 
personal care reprezintă o treime din totalul cheltuielilor de funcționare la 
Primăria Bistrița. Mulțumesc! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
mulțumesc! Mai este cineva? Da, domnul Burduhos, vă rog!  
 Domnul consilier Burduhos Ionel: aș vrea să vă mai fac o mică 
intervenție și-o mică propunere. În ultima perioadă am văzut tot mai mulți 
voluntari care au făcut ecologizare în Bistrița printre care și domnul primar și o 
parte din colegii consilieri. Vreau să-i felicit pe această cale! Din păcate sunt 
foarte multe locuri pe malul Râului Bistrița neatinse care, în ultima perioadă cu 
siguranță vor fi curățate de deținuții de la penitenciar, cum a fost făcut și în anii 
anteriori. Dar asta este o soluție de moment. Astăzi chiar am văzut în alt județ 
o chestie foarte frumoasă și aș vrea s-o propun, care a fost promovată și în 
planul de campanie a domnului Cristian Niculae – un filtru de colectare care să 
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fie montat în partea de sus a lacului, care ar opri toate reziduurile din amonte. 
Cred că ar fi o soluție foarte bună cu o investiție foarte mică care se poate face 
cu siguranță. Vă mulțumesc! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
mulțumesc! Domnul Urîte! 
 Domnul consilier Urîte Florin-Radu: mulțumesc, domnule președinte! 
 Ca și Președinte al Comisiei economice, sunt nevoit să fac și eu câteva 
precizări. Am ascultat colegii din opoziție sau care reprezintă grupuri de la 
celelalte partide politice. Sigur că unii dintre ei, de la putere, sunt în opoziție și 
probabil că vor constata că e foarte bine în opoziție, că aici doar trebuie să 
critici, nu și să faci.  
 Eu, în primul rând, vreau să felicit executivul primăriei pentru că s-a 
muncit foarte mult, pentru că să nu uităm că, tot datorită pandemiei, alegerile   
n-au putut fi desfășurate anul trecut la jumătatea anului, probabil că dacă 
atunci s-ar fi decis cine avea să guverneze primăria pe următorii patru ani, de 
la jumătatea anului trecut până spre final se puteau face și audituri și gândiri și 
simulări și evident să avem astăzi în raft, cum ar fi trebuit să avem chiar și de 
la fosta administrație, foarte multe proiecte. Că s-a investit, ce nu știu dânșii 
sau probabil au uitat de acea Strategie de dezvoltare a municipiului, este și o 
Strategie de dezvoltare a județului. Probabil că ar fi fost bine, chiar având 
aceeași conducere și culoare politică să se interfațeze între ele, să fie văzute 
în ansamblu, cu un context regional pe Regiunea Nord – Vest și așa mai 
departe. Și evident că astăzi ar fi fost de dorit să avem deja proiecte 
strategice, fie că vorbim de mobilitate urbană, fie că vorbim de Smart City și, 
evident de tot ce mai trebuie făcute, modernizări în sistemul educațional sau al 
sănătății. Evident că am mai văzut că atunci când deci, din păcate unii colegi 
au o abordare populistă care știu că dă bine și mai ales în ședințele de consiliu 
unde avem și media și persoane care sunt intrate online, și evident că au cerut 
multe facilități – foarte bine, că asta e și obligația, să ceară pentru Oreca, mai 
este afectat bugetul local de impozite și taxe pentru că s-au diminuat și cifrele 
la agenții economici și multe alte aspecte. Pe de altă parte este sfârșit de 
perioadă 2014 – 2020 și evident că se intră pe alte structuri de proiecte 
europene care, iarăși era de dorit să existe totuși cel puțin fundamentate ca 
studii, care să facă obiectul absorbției de fonduri europene pentru 2020 – 2026 
probabil cu finalizare în 2028. Evident că obligația actualei administrații, 
actuala conducere executivă este foarte repede să lucrăm foarte repede, să 
putem să vedem cu ce proiecte ne încadrăm pe PNRR, pe PNDL și pe CNI și 
așa mai departe și să vedem toate, cu cât reușim, surse externe, fie 
guvernamentale, fie din fonduri europene. Evident că primăria venind din 
bugetul local doar cu cofinanțări putem să avem multe lucruri bune care să le 
facem pentru cetățeni, pentru copiii noștri, pentru mediul de afaceri și așa mai 
departe. 
 Ce vreau să punctez, însă așa cum bine a precizat domnul primar, da, 
investiție cu bani europeni, dar devin centre de cost cu angajați care, și de un 
drum care-l facem, știu eu, unde nu se justifică, presupune pe urmă să-l tot 
reabilităm. 
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 Pe de altă parte acea stație, pentru că unii colegi, chiar și din opoziția,  
s-au prezentat pe comisie când am dezbătut bugetul, și eu am pus foarte 
multe întrebări legat de această stație de asfaltare, și am înețels foarte bine, 
există și o analiză cost-beneficiu. Așa cum bine s-a punctat, în ultimii opt ani   
s-au făcut reparațiile, de fapt, că una e să reabilitezi o stradă sau să faci o altă 
stradă nouă și alta e să faci reparații de drum. Deci așa cum văd că n-a   
făcut-o remarca domnul viceprimar Sorin Hangan, noi facem reparațiile în 
Bistrița cu lopata și cu găleata și evident cu costuri foarte mari și calitate care, 
la nici o lună, devin iarăși gropile ...și de asta avem, vedeți, toată Bistrița parcă 
e bombardată. Pe de altă partă și desigur, acest sudiu e bine fundamentat și 
arată necesitatea pentru că a spus domnul consilier Burduhos că există multe 
firme care fac calitate la drumuri. Eu nu vreau să dau nume, dar știu una 
singură și aia e deja prinsă într-o grămadă de lucrări și nu prea își permite să 
mai acceseze aproape nimic în județ, are lucrări deja luate în alte părți. Dar 
restul nu vreau să comentez, dar vreau să fim mai atenți pe viitor. Pe de altă 
parte, ca să mai dau investiții care nu-și găsesc aplicabilitatea, de exemplu 
pista de biciclete – fac cinste la cine-mi face poze cu bicicliști pe acele piste de 
biciclete. Tot vreau, mă uit zilnic când vin și plec de la muncă, să văd un 
biciclist pe pista aceea roșie. Nu văd deloc. Deci vedeți, trebuie foarte bine să 
ne gândim și când dăm facilități, și când venim cu propuneri de alocări de 
buget, așa cum se vorbește și de sport, eu să știți că îmi doresc să avem 
resurse să finanțăm și echipa de handbal în parteneriat cu Consiliul județean, 
și forbalul. Sigur, este bine făcută precizarea de către domnul Burduhos și a 
spus și domnul primar, și suntem conștienți de acest lucru că dacă tot 
dezvoltăm o infrastructură pentru copii la școli, este evident că trebuie să le 
dăm și posibilitatea de rampă pe cluburi profesioniste și este la fel de adevărat 
că trebuie susținute și celelalte sporturi.  
 Eu ce am putut am făcut, nu în calitate neapărat de consilier, și cu 
domnul primar, văd că a ezitat să spună, și legat de parcuri. A invitat în 
parteneriate și a avut deja primele contacte, împreună cu mine - firme private 
din Bistrița care să intre în asociere cu noi în amenajări de parcuri și cu acele 
mese Smart City și cum să vă spun, spații de joacă moderne și actualizate în 
noile condiții. La fel, tot în parteneriat, sigur că va trebui să invităm și sunt 
sponsori și am găsit soluții, domnul Burduhos, la multe sporturi, dacă vreți vă 
dau în particular, că am susținut activități sportive și am obținut fonduri și de la 
Dedeman de la Bacău și de la Teraplast și pentru astfel de sporturi de care 
dumneavoastră mai faceți referire. Evident că dacă la rectificare vor rămâne 
sume, nu cred că actuala conducere va ezita să redistribuie pe anumite 
obiective, fie că vorbim de reabilitări, dar lăsați-ne să ne facem cât mai bine 
temele și studiile, să vedem tot ce putem obține pe bani europeni, pentru că 
dacă accesăm pe buget local, pe urmă nu mai putem prinde pe finanțări. Să 
nu se suprapună și studiile și alocările, că trebuie să fie totul legal, și cu 
siguranță, după o perioadă eu am convingerea că vom veni mult mai bine 
așezați, cu obiective mai clare și, într-adevăr, doamna Stere, o să vă invit eu 
personal când știu că vin cei de la ADR sau cei care ne vor consilia pe 
proiecte europene, ca să vedem cum ne suprapunem. Oricum, am apreciat 



21 

 

poziția dânsei, într-adevăr a venit, dar așa cum bine a spus, în acel obiectiv 
Smart City nu a fost detaliat, dar mai vreau să fac o precizare: până să facem 
acele mese unde să ne stea copiii, trebuie să rezolvăm alte urgențe neglijate 
de fosta administrație, de siguranța cetățenilor, de camerele de supraveghere 
care nu funcționează deloc cum trebuie, că altfel riscăm să le punem și să le 
fure sau să le deterioreze ..., nu vreau să dau nume, alți cetățeni mai puțin 
serioși din Bistrița. Dar una peste alta, mă bucur că există interes și din partea 
opoziției și din partea puterii, și încă o dată vreau să mulțumesc celor din 
executiv că au depus eforturi mari pentru a face aceste analize, cu program de 
la opt până seara și au avut răbdare chiar și cu noi, și ne-au răspuns la toate 
întrebările în comisii și la întâlnirile de seară pe care le-am avut în primărie. 
Mulțumesc! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: v-am 
văzut, doamna Săsărman, v-am văzut!  
 Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta:  da, mulțumesc! În sfârșit, 
mulțumesc, vorbărie multă, conținut puțin. Dar în tot răul e și un bine.  
 Domnul primar, vreau să vă întreb unde sunt banii pe care i-ați alocat 
acelui audit? Din câte am înțeles eu și sper că am înțeles bine, am înțeles că 
ați reziliat contractul, nu? Sau ne puteți da niște clarificări în sensul ăsta, și  
unde au fost repartizați banii alocați acelui audit intern? Știm toată lumea 
despre ce e vorba. Mulțumesc! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  da, 
mulțumesc! 
 Domnul consilier Pavelean Nicolae: dacă-mi permiteți și mie, domnule 
președinte?  
 Domnul consilier Urîte Florin-Radu: doar o replică la doamna Săsărman 
– îmi întărește un proverb românesc ”Ce se naște din pisică – șoareci 
mănâncă!” Mulțumesc! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:   
haideți să terminăm cu asta! da, domnul primar! 
 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: da, timpul fiecăruia 
este prețios, de aceea am să mă refer doar la lucrurile importante.  
 În legătură cu cheltuielile de personal care sunt într-o anumită creștere, 
ele sunt cauzate de creșterea cheltuielilor cu asistenții personali, în urma unor 
procese pierdute. De asemenea, anul trecut începând cu data de 1 septembrie 
s-au făcut angajări la creșe, cu caracter temporar, pe perioada pandemiei. Aici 
cheltuielile au crescut cu 34%, deci dacă observați, discutăm despre motive 
absolut obiective. În ceea ce privește structura de personal, suntem într-o 
matrice pe care am moștenit-o. Îi asigur și pe consilierii locali, asigur opinia 
publică, imediat după ce depășim problema adoptării bugetului sau momentul 
adoptării bugetului, ne vom concentra pe organigramă, bineînțeles și pe 
organigramă. Atât. 
 Domnul consilier Pavelean Nicolae: dacă-mi permiteți și mie, domnule 
președinte?  
  Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  da, 
domnul Pavelean, vă rog! 
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 Domnul consilier Pavelean Nicolae: da, mulțumesc! Ca să-i răspund 
puțin sau ca să continui ideea domnului Burduhos, vreau să vă spun ca și 
cetățean sau ca și voluntar care a participat deja la câteva acțiuni de 
ecologizare a Râului Bistrița faptul că problema deșeurilor de pe malurile 
Râului Bistrița nu este doar legată de ce vine din amonte, adică ce vine de pe 
zona Bîrgăului sau de pe zona Livezile – Unirea. Problema este și legată de 
faptul că sunt aruncate gunoaie chiar din municipiul Bistrița, de către cetățeni 
ai municipiului Bistrița sau cetățeni care, pur și simplu, tranzitează zona și lasă 
gunoaiele la voia întâmplării. De asta zic că ar fi foarte bine ca propunerile 
care se fac să fie făcute în cunoștință de cauză și după care să fie făcute 
propuneri punctuale. În acest sens pot să vă spun că, consilierii USR PLUS 
lucrează la câteva propuneri, la câteva proiecte de hotărâre și o să încerc să 
le enumăr așa, în mare, sunt referitoare la implementarea unor norme mai 
stricte de gospodărire, întreținere și curățenie a malurilor Râului Bistrița, 
amplasarea unor coșuri de gunoi în apropierea malurilor Râului Bistrița și 
afișarea unor panouri informative pe malurilor Râului Bistrița legat de curățenia 
în zonă. De asemnea, un lucru foarte bun pe care l-am văzut în alte u.a.t. -uri 
sau în alte localități chiar din județul Bistrița-Năsăud este amplasarea unor 
camere mobile de supraveghere care, din ce am văzut, spre exemplu la 
Sîngeorz-Băi, își fac foarte bine treaba și identifică destul de rapid persoanele 
care aruncă deșeuri la voia întâmplării pentru a fi trași la răspundere, 
sancționați. Și vă spun sigur că este de ajuns să dai un exemplu – două, astfel 
încât cetățenii să conștientizeze și să nu mai arunce gunoiul la voia 
întâmplării.  
 Pentru domnul primar – o singură întrebare, poate că n-am văzut eu,    
n-am analizat bine în buget, știu că v-am mai adresat o dată întrebarea 
referitoare la bugetarea participativă. N-am văzut prins în bugetul anului 2021 
partea de bugetare participativă și, mai mult de atât, știu că mi-ați promis că 
până la stabilirea bugetului pe anul 2021 vom lucra și vom decide asupra 
formei unui proiect de bugetare participativă care să prevadă un anumit 
procent din bugetul local asupra căruia cetățenii să poată hotărî proiectele 
care să fie implementate. Aș vrea să știu care e stadiul, sau poate că n-am 
văzut eu bine dacă e prins așa ceva în bugetul anului 2021? 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  da, 
mulțumesc! 
 Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta: domnule președinte! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:   cred 
că suntem la propuneri, amendamente la proiectul de buget.  
 Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta: domnule președinte! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  a, 
dacă aveți propuneri, amendamente, vă rog, doamna Săsărman!  
 Doamna consilier Săsărman Lucia-Augusta:  nu aveam propuneri de 
amendamente, însă domnul primar nu mi-a răspuns la întrebări și așteptam un 
răspuns. I-am pus trei întrebări: 
 Unu: unde sunt banii alocați auditului?  
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 Doi: dacă ne poate promite că până la sfârșitul anului vor fi cheltuiți toți 
banii alocați patinoarului și nu va rămâne nici un leu necheltuit? 
 Și trei: poziția dânsului referitoare la testarea elevilor de clasa a opta și 
a douăsprezecea? Au fost trei întrebări la care nu mi s-a răspuns și vă rog   
să-mi răspundeți. Mulțumesc! 
 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița:  domnișoară sau 
doamnă, că sunteți doamnă - doamna consilier, eu am încercat să vă feresc 
de latura ridicolă a întrebării. Să întrebi ce s-a întâmplat cu o sumă prinsă în 
bugetul anului trecut, e un non sens. Noi discutăm despre un alt buget. Dacă 
am fi rectificat bugetul anului trecut, da, ați fi putut să mă întrebați unde s-au 
dus banii.  
 În ceea ce privește cuvântul angajamentul meu cu privire la realizarea 
investiției, îl aveți prin însuși proiectul de buget pe care urmează să-l votăm. 
Am spus foarte limpede, o serie de investiții se vor face anul acesta.  
 În ceea ce privește testarea, pentru că observ, ați prins așa o chestie 
care credeți că este electorală și dă foarte bine, nu încurajăm cu toată forța 
vaccinarea. Specialiștii ne spun că nu există soluție înafara vaccinării, dar asta 
nu înseamnă că în urma unor discuții pe care le vom avea cu specialiștii 
Direcției de Sănătate Publică, nu putem lua în calcul și o asemenea ipoteză. 
Mulțumesc! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
mulțumim! O ultimă propunere la amendamentul la proiectul de buget, domnul 
Munthiu! 
 Domnul consilier Munthiu Cristiean: mulțumesc, domnule președinte! 
Vreau să fac două – trei scurte precizări, promit să nu depășesc 30 de 
secunde. A discuta, a întreba executivul dacă va realiza o investiție din buget 
în condițiile în care venim după ani de zile în care bugetul are un excedent din 
cauza faptului că administrația trecută n-a fost în stare să cheltuiască banii 
care au fost bugetați pentru diferite proiecte de investiții, mi se pare așa, un pic 
copilăresc, ca să folosesc un termen academic, totuși. Bugetul e mai mare 
decât anii trecuți în condițiile în care Bistrița și țara noastră o duce mai greu. 
Asta spune multe. Asta spune că ne-am înhămat la un lucru care în final va 
duce la modernizarea, cu adevărat, a Bistriței și nu la bifarea unor investiții de 
dragul investițiilor. Sper ca acest buget să treacă așa cum este votat și sper ca 
la rectificarea din iunie, iulie, când va fi acea rectificare, când vom avea și o 
altă organigramă a primăriei care s-ar putea să ne aducă niște economii, să 
putem investi surplusul și în locuri unde acuma ni se spune că nu sunt 
suficiente investiții. Plus pe minus, cred că avem un buget echilibrat care ne va 
duce înainte orașul cu siguranță. Mulțumesc! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
mulțumesc! O să dau cuvântul domnului primar, răspunsul pentru domnul 
Pavelean. 
 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: domnule consilier, am 
identificat trei propuneri care, din punctul nostru de vedere, și sper să fiți în 
asentimentul nostru, merite analizate și avute în vedere pe execuția bugetului 
pe acest an. Mă refer la realizarea unui teren de sport la Ghinda – aici ne 
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suprapunem cu ceea ce solicită inițiatorul, teren – mă refer la bugetarea 
participativă, sistem colectare peturi. Într-adevăr este cât se poate de oportună 
o asemenea investiție. Și iluminat treceri pietoni – un obiectiv pe care îl avem 
în vedere și el va fi implementat cel puțin parțial pe execuția bugetului pe acest 
an. Urmează să ne vedem, așa cum am discutat, să stabilim un regulament 
pentru componenta de bugetare participativă. Suntem la început, este primul 
exercițiu pe care îl facem. Va trebui să promovăm cât se poate de puternic 
principiul bugetării participative în așa fel încât oamenii să vină cu idei de bună 
calitate, idei care să poată fi într-adevăr cuprinse în bugetul pentru anii viitori 
sau în bugetele anilor viitori.  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
mulțumim! O să trecem la vot. 
 Domnul Ioan Peteleu – Administratorul public al municipiului Bistrița: 
dacă-mi dați voie și mie?  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  
domnul Peteleu, da, vă rog! 
 Domnul Ioan Peteleu – Administratorul public al municipiului Bistrița: da, 
mulțumesc, domnule președinte! Foarte scurt, doamnelor, domnilor consilieri, 
aș vrea să vă spun că obiectivele noastre sunt foarte clare și sunt cuprinse în 
programul de guvernare locală pe care l-am prezentat anul trecut bistrițenilor 
și în baza căruia ne bazăm toate acțiunile pe care le facem. Nu ne abatem de 
la acest program, totul este planificat, dar nu putem face schimbări peste 
noapte. Este primul buget cu care am venit în fața consiliului local, un buget la 
care s-a lucrat foarte mult, chiar zi și noapte, aș putea să spun și care, 
consider eu, că este cel mai bine articulat buget pe care l-am văzut în ultimii 
13 ani.  
 Vreau să vă mai informez un lucru foarte important – majoritatea 
proiectelor aflate în derulare au probleme pe care noi încercăm să le 
remediem, să le rezolvăm. Un proiect ca Centrul intermodal așa cum este el 
pregătit, prezentat, nu mai poate fi corectat. Practic el este o anomalie din 
toate punctele de vedere și economic și tehnic și urbanistic și din alte puncte 
de vedere crează în zona respectivă numai probleme. Nu mai vorbim de 
costurile pentru acest proiect pe neeligibile, sunt foarte mari. Nu vrem să mai 
avem de-a face cu proiecte gen ”Pârtia de schi” pe care bistrițenii trebuie să le 
plătească generații întregi. Aș vrea să vă spun că din ce am observat din 
discuțiile de până acuma, mulți dintre dumneavoastră probabil că nu s-au 
aplecat suficient pe lista de investiții care v-a fost înaintată în materialele de 
ședință, pentru că acolo vedeați foarte clar toate propunerile noastre de 
investiții pe acest buget. Aș da numai un exemplu: rețele noi de wireless. O să 
regăsiți în acea listă de investiții un proiect Bistrița Smart City unde la 
fundamentare o să vedeți foarte clar scris negru pe alb că se impune 
realizarea unei infrastructuri care include, fără a se limita la aceasta, un Centru 
de date și de management al informațiilor – rețele de fibră optică și rețele 
wireless sau mă rog, infrastructuri digitale avansate. Deci repet, rugămintea 
mea este să vizualizați acele documente care v-au fost puse la dispoziție și 
veți observa cu ușurință foarte multe noutăți care, așa cum vă spuneam, sunt 
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cele care sunt cuprinse în programul de guvernare locală în baza căruia noi ne 
conducem. Mulțumesc! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
mulțumim! O să trecem la vot. O să votăm prima dată propunerea de 
amendamente formulate de Grupul consilierilor PMP. Vă rog, vot! 
 Domnul consilier Munthiu Cristiean: domnule președinte, ieri am votat în 
comisii - dacă eram de acord, amendamentul se respingea.  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
precizarea o fac acuma. Cine votează că este de acord, este de acord cu 
respingerea propunerilor Grupului consilierilor PMP.  
 Doamna consilier Galben Silvia: păi domnule preșdinte, trebuia să faceți 
precizarea.  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  se 
poate reveni?  
 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: domnule președinte! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, vă 
rog, domnul Bria! 
 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: se poate relua votul în 
situația în care consilierii nu au înțeles exact. Propunerea dumneavoastră este 
clară, doar că nu a înțeles-o toată lumea. 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  reluăm 
votul, da! Să precizăm clar, ca să știți ce votăm. Deci acum votăm propunerile 
de amendamente formulate de Grupul consilierilor PMP – cine este de acord 
cu propunerile sau este împotriva propunerilor. Da, deci nu votăm cum am 
votat aseară. Nu ne mai întoarcem ca oltenii, să ne scărpinăm la ureche, cu 
mâna dreaptă la urechea stângă , da? Cine este de acord cu propunerile sau 
este împotriva propunerilor, clar? Vă rog, vot! 

 Vot 

Da 8 

Nu 7 

Abţinere 6 

Au votat 21 

Nu au votat 0 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Nu 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Nu 

Ciobănică Dumitru-Daniel Abț 

Elisei Radu Claudiu Abț 

Filip Alexandru-Tudor Nu 

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Nu 

Hudrea Daniela-Maria Da  

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Abț 

Munthiu Cristiean Nu 

Pavelean Nicolae Abț  

Pugna Nicolae-Ioan Nu 

Ruşti Ioan Nu 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Da 
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Stan Călin Abț 

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Abț 

Avem 8 voturi ”pentru”, 7 voturi ”împotrivă” și 6 ”abțineri”, deci înseamnă 
că propunerile nu au trecut. Trebuiau 11 voturi, majoritate absolută.  

Doamna Floare Gaftone – Secretarul general al municipiului: 
amendamentul nu a fost însușit. 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  
continuăm. Să votăm propunerea consilierului Burduhos Ionel, deci aceeași 
modalitate de vot, cine este de acord cu propunerea, cine este îmotriva 
propunerii și cine se abține, da? Da, dăm drumul la vot! 

 Vot 

Da 5 

Nu 9 

Abţinere 7 

Au votat 21 

Nu au votat 0 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Da 

Brici Tiberius-Daniel Nu 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Nu 

Ciobănică Dumitru-Daniel Abț 

Elisei Radu Claudiu Da 

Filip Alexandru-Tudor Nu 

Galben Silvia-Elisabeta Abț 

Hangan Sorin Nu 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Nu 

Mathe Attila Abț 

Munthiu Cristiean Nu 

Pavelean Nicolae Nu 

Pugna Nicolae-Ioan Nu 

Ruşti Ioan Nu 

Săcălean Oana-Andreea Abț 

Săsărman Lucia-Augusta Da 

Stan Călin Abț 

Stere Florentina-Ştefania Abț 

Urîte Florin-Radu Abț 

 Da, cu 5 voturi ”pentru”, 9 voturi ”împotrivă” și 7 ”abțineri” propunerea 
domnului consilier Burduhos nu a trecut, nu a fost aprobată.  

Precum știți, în comisia ședințelor reunite de ieri au fost depuse, 
înregistrate, mai multe contestații – contestații la proiectul de buget pentru anul 
2021, la Primăria municipiului Bistrița.  

Este vorba de contestația formulată de către domnul Marius Bălan 
înregistrată cu numărul 28662 din 5 aprilie 2021 și 28775 din 5 aprilie 2021.  

O contestație formulată de Asociația Bistrița Civică  înregistrată la 
primărie cu numărul  29460 din 7 aprilie 2021 și 

Contestația formulată de domnul Ioan Buhuțan înregistrată cu 
numărul..., sunt trei contestații cu numerele 30574, 30576 și 30610 din             
9 aprilie 2021. Domnul Buhuțan a mai făcut o contestație la proiectul de 
hotărâre care nu a fost introdusă în preambulul proiectului de hotărâre. 

O să votăm acum completarea preambulului proiectului de hotărâre cu 
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contestația depusă, înregistrată la Primăria municipiului Bistrița în data de 9 
aprilie. O să dăm vot pe toate cele 4 contestații ale sale depuse pentru a fi 
completat preambulul proiectului de hotărâre. E vorba de contestațiile cu nr.  
30574, 30576, 30610 și 30611.  

Vot pentru introducerea în preambulul proiectului de hotărâre a 
contestațiilor depuse de domnul Buhuțan. Vot, vă rog! 

 Vot 

Da 2 

Nu 7 

Abţinere 12 

Au votat 21 

Nu au votat 0 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abț 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Abț 

Cicioc Ștefan Nu 

Ciobănică Dumitru-Daniel Abț 

Elisei Radu Claudiu Abț 

Filip Alexandru-Tudor Nu 

Galben Silvia-Elisabeta Abț 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Nu 

Macarie Doina Nu 

Mathe Attila Abț 

Munthiu Cristiean Nu 

Pavelean Nicolae Abț 

Pugna Nicolae-Ioan Nu 

Ruşti Ioan Abț 

Săcălean Oana-Andreea Abț 

Săsărman Lucia-Augusta Abț 

Stan Călin Abț 

Stere Florentina-Ştefania Abț 

Urîte Florin-Radu Nu 

 Da, cu 2 voturi ”pentru”, 7 voturi ”împotrivă” și 12 ”abțineri” nu a fost 
aprobată propunerea de introducere în preambulul proiectului de hotărâre a 
contestațiilor depuse de domnul Buhuțan. Rămâne așa.  
 Domnul primar, vreți să luați cuvântul referitor la contestațiile depuse? 
Vă rog! 
 Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița:  da, domnule 
președinte. Am făcut aprecieri pe marginea contestațiilor depuse și la 
dezbaterea publică a bugetului. Apreciez implicarea civică a tuturor celor care 
au depus contestații. Discutăm despre aspecte tehnice, aspecte care țin de 
legalitate strictă, de aceea pentru a avea o abordare cât se poate de corectă 
în raport cu domnii care au depus contestațiile la care dumneavoastră ați făcut 
referire, am să invit, cel mai probabil săptămâna viitoare, la primărie și vom 
discuta pe larg pe marginea viziunii pe care domniile lor o au despre ceea ce 
trebuie făcut în oraș. Mulțumesc! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
mulțumim! O să trecem la vot. Dacă sunt discuții referitoare la aceste 
contestații, vă rog! Atunci o să votăm contestațiile pe rând, în ordinea 
înregistrării acestora.  
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 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: domnule președinte! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: vot 
pentru contestația domnului Bălan Marius. Domnul Bria, vreți să spuneți ceva? 
Vă rog! 
 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru:  doar o precizare, vă rog! 
Votăm doar acele contestații care au fost cuprinse în proiectul de hotărâre,      
să-nțeleg? Votăm atât cât a fost cuprins. Nu mi-ați răspuns.  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  deci 
votăm contestațiile depuse, în ordinea înregistrării acestora.  
 Prima contestație e a domnului Bălan Marius (câteva secunde nu se 
aude înregistrarea) 
 Doamna secretar Gaftone, haideți să ne-nțelegem un pic, este vorba de 
acele contestații, patru care sunt depuse de domnul Buhuțan- care n-au fost 
prinse în proiectul de hotărâre, cred că nu s-a înțeles prea bine ce votăm,       
n-ați fost de acord să fie trecute în proiectul de hotărâre. Cred că totuși, ar 
trebui să reluăm votul să vedem ce facem cu ele, cred că ar trebui să le 
preluăm.  
 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: domnule președinte! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, vă 
rog, domnul Bria! 
 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: este motivul pentru care      
v-am întrebat și eu ce votăm? Respective contestații nu trebuiau omise din 
proiectul de hotărâre. Deci noi nu venim aici să corectăm o misiune a celor 
care trebuiau să le includă în proiectul de hotărâre, cu tot respectul. Și 
consiliullocal s-a pronunțat, a fost foarte clar emisă precizarea cu privire la ce 
votăm, consiliul local a votat împotrivă, covârșitor împotrivă. Este problema, de 
aici încolo, a celor care trebuiau să le includă în proiectul de hotărâre și n-au 
făcut-o, vă rog! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: da, 
doamna Gaftone! 
 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru:  aș vrea să nu ne jucăm   
de-a votul, știți? 
 Doamna Gaftone Floare – Secretarul general al municipiului: vreau să 
fac precizarea că toți cei trei cetățeni au depus contestațiile în termenul 
prevăzut de lege, respectiv Legea 273 din 2006 privind finanțele publice 
locale. Este adevărat că domnul Buhuțan a depus cu o zi înainte de expirarea 
termenului, așa se explică că, colegii de la Direcția economică au omis să 
invoce în preambulul hotărârii și contestația domnului Buhuțan.  
 Fac precizarea că s-a organizat dezbaterea publică, domnul Buhuțan   
și-a susținut contestația în sistem online, iar domnul primar a răspuns 
domnului Buhuțan și în cadrul dezbaterii publice.  
 Stimați cetățeni, n-a fost omisă contestația cetățeanului din dispozitivul 
actului administrativ, ci din preambul. Dumneavoastră oricum trebuie să vă 
pronunțați la cele trei contestații, le aveți în mapele dumneavoastră și noi va 
trebui să răspundem în scris. S-a convenit că nu se va trece un articol nou în 
conținutul actului administrativ de respingere a contestațiilor. Dumneavoastră 
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le aveți, vă pronunțați cu privire la acestea, de adminitere sau respingere, așa 
cum apreciați de cuviință și se va răspunde, sub semnătura președintelui de 
ședință, a secretarului și a direcției care a fundamentat investițiile pe 
componenta care face obiectul contestației. Deci în mod eronat, într-adevăr, 
dumneavoastră cred că n-ați fost atenți la propunerile domnului Brici de 
includere în preambul, deci eu nu vă sfătuiesc să repetați votul, însă trebuie să 
votați contestația domnului Buhuțan pentru că Legea finațelor publice spune 
că se analizează odată cu adoptarea bugetului. 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: am 
înțeles. 
 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: domnule președinte! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: atunci 
o să votăm și contestația depusă de domnul Buhuțan, chiar dacă n-o s-o 
prindem în preambul, consilierii votând împotrivă. Nu se aude.. 
 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: domnule președinte, se 
aude acum, că vroiam să vă mulțumesc că mi-ați dat cuvântul. Vă rog, încă o 
dată, să respectați atât votul consiliului local, cât și legea. Deci în momentul de 
față suntem într-o situația care, într-adevăr, asta este, o să fie executivul mai 
atent data viitoare, dar noi nu suntem în măsură să votăm sau să modificăm 
proiectul de hotărâre altfel decât ne-a fost prezentat. Faptul că avem niște 
contestații care nu ne-au fost aduse oficial la cunoștință, ni se aduc acum pe 
cale orală, văd că a devenit izvor de drept calea orală în Consiliul local Bistrița. 
Nu este legal și aș vrea, în primul rând, pentru dumneavoastră, domnul 
președinte, să fiți foarte atent ce veți semna și, și ce supuneți la vot.  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  au fost 
aduse la cunoștință.  
 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: aducerea la cunoștință se 
face în scris, prin proiectul de hotărâre, nu altfel, dacă-mi permiteți, că înțeleg 
că ați lucrat într-o zonă unde era destul de strictă treaba. Deci câtă vreme, atât 
mi s-a adus la cunoștință, cât mi s-a scris. Mai mult, consiliul local a fost 
consultat cu privire la modificare și în mod corect, în mod corect colegii nu au 
acceptat modificarea proiectului de hotărâre pentru că nu e treaba noastră să 
facem asta. Este majoritate în consiliul local, nu e nici o problemă, se poate 
vota orice, dar vă rog, cine semnează să aibă grijă și ce semnează. 
Mulțumesc! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  
doamna Gaftone, vă rog! Nu se aude! 
 Doamna Gaftone Floare – Secretarul general al municipiului: deci fac 
precizarea că în data de 14 aprilie v-au fost comunicate, prin intermediul 
Compartimentului pregătire documente, aceste contestații ale domnului 
Buhuțan.  
 Stimați consilieri, vă îndemn să nu faceți un exces de zel, pentru că la 
un proiect de buget ar putea să fie câteva sute de contestații. Asta nu 
înseamnă că toate ar trebui să fie invocate în preambulul proiectului de 
hotărâre, că ar însemna să avem un preambul format din zeci de pagini. Vă 
rog să vă uitați că și în Legea bugetului de stat nu veți găsi toate contestațiile 
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depuse, sau propunerile depuse de către parlament. Deci vă rog să continuați, 
supuneți la vot toate trei contestațiile, ca să putem să le răspundem în 
termenul prevăzut de lege celor trei cetățeni. Mulțumesc! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  da, 
mulțumesc! Suntem la votul primei contestații depuse de domnul Bălan. 

 Vot 

Da 0 

Nu 7 

Abţinere 11 

Au votat 18 

Nu au votat 3 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abț 

Brici Tiberius-Daniel Nu 

Burduhos Ionel Abț 

Cicioc Ștefan Nu 

Ciobănică Dumitru-Daniel Abț 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Nu 

Galben Silvia-Elisabeta Abț 

Hangan Sorin Nu 

Hudrea Daniela-Maria Nu 

Macarie Doina Nu 

Mathe Attila Abț 

Munthiu Cristiean Abț 

Pavelean Nicolae Abț 

Pugna Nicolae-Ioan Nu 

Ruşti Ioan Abț 

Săcălean Oana-Andreea Abț 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Nu a votat 

Stere Florentina-Ştefania Abț 

Urîte Florin-Radu Abț 

 Avem zero voturi ”pentru”, 7 voturi ”împotrivă” și 11 ”abțineri” – adică 
contestația depusă de domnul Bălan nu a trecut. 3 consilieri nu au votat. 
 Trecem la următoarea contestație, contestația depusă de Asociația 
Bistrița Civică. Vot pentru cea de-a doua contestație. 

 Vot 

Da 1 

Nu 4 

Abţinere 15 

Au votat 20 

Nu au votat 1 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abț 

Brici Tiberius-Daniel Nu 

Burduhos Ionel Abț 

Cicioc Ștefan Nu 

Ciobănică Dumitru-Daniel Abț 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Nu 

Galben Silvia-Elisabeta Abț 

Hangan Sorin Nu 

Hudrea Daniela-Maria Abț 

Macarie Doina Abț 

Mathe Attila Abț 

Munthiu Cristiean Abț 
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Pavelean Nicolae Da 

Pugna Nicolae-Ioan Abț 

Ruşti Ioan Abț 

Săcălean Oana-Andreea Abț 

Săsărman Lucia-Augusta Abț 

Stan Călin Abț 

Stere Florentina-Ştefania Abț 

Urîte Florin-Radu Abț 

 Cu un vot ”pentru”, 4 voturi ”împotrivă” și 15 ”abțineri” – adică 
contestația depusă de Asociația Bistrița Civică a căzut, deci nu a fost 
adoptată. Un consilier nu a votat.  
 O să trecem la cele patru contestații depuse de domnul Buhuțan Ioan.  
 Vot, vă rog, pentru contestațiile depuse de domnul Buhuțan. 

 Vot 

Da 0 

Nu 8 

Abţinere 10 

Au votat 18 

Nu au votat 3 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Nu 

Burduhos Ionel Abț 

Cicioc Ștefan Nu 

Ciobănică Dumitru-Daniel Abț 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Nu 

Galben Silvia-Elisabeta Abț 

Hangan Sorin Nu 

Hudrea Daniela-Maria Nu 

Macarie Doina Nu 

Mathe Attila Abț 

Munthiu Cristiean Nu 

Pavelean Nicolae Abț 

Pugna Nicolae-Ioan Abț 

Ruşti Ioan Abț 

Săcălean Oana-Andreea Abț 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Nu 

Stere Florentina-Ştefania Abț 

Urîte Florin-Radu Abț 

 Cu zero voturi ”pentru”, 8 voturi ”împotrivă” și 10 ”abțineri” – contestațiile 
depuse de domnul Buhuțan Ioan nu au fost adoptate. 3 consilieri nu au votat. 
 Continuăm. O să trecem la vot. 
 Vom  vota proiectul de hotărâre de la numărul curent unu pe articole. 
 Articolul 1: Se aprobă bugetul general de venituri şi cheltuieli al 

municipiului Bistriţa pe anul 2021 și estimat pe anii 2022-2024, conform 

anexei nr.1. 

 Pentru anul 2021, bugetul general este propus în sumă de 365.059 mii 

lei la venituri și de 407.560 mii lei la cheltuieli, diferența de 42.501 mii lei 

reprezintă  deficit finanțat din excedentul financiar al bugetului general pe anul 

2020 și anilor precedenți.  

 Vot, vă rog, pe articolul 1. 
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 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: domnule președinte, îmi cer 
scuze că vă întrerup. Domnule președinte, iertați-mă, domnule președinte! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:   da, vă 
rog? 
 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: înțeleg că refuzați să 
supuneți la vot amendamentele făcute de noi la începutul ședinței?  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:    le-am 
supus.  
 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: vă rog să spuneți. 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:    dar, 
domnul Bria, eu am înșeles că propunerile care le-ați făcut dumneavoastră nu 
au fost acceptate. 
 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: nu, domnule președinte. E o 
întrebare, eu vă întreb pe dumneavoastră dacă refuzați să supuneți la vot?  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  da, da. 
 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: dumneavoastră conduceți 
ședința. E în regulă.  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:   deci 
nu au fost acceptate amendamentele, da.  
 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru:  e în regulă.  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:    vot 
pentru articolul 1! 
 Domnul consilier Ruști Ionel: domnule președinte, propunerile făcute de 
domnul consilier Bria nu au fost votate! 
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  repet, 
în cadrul ședinței de astăzi, când am dat cuvântul executivului, 
amendamentele la proiectul de buget formulate de domnul Bria, s-a spus că 
nu mai pot fi luate în considerare fiind depuse târziu. 

Deci se spune foarte clar în Dispoziția privind convocarea Consiliului 
local al municipiului Bistrița în ședință extraordinară de astăzi, 15.04.2021, la 
ora 16,00 la articolul 2 alineatul 2: membrii Consiliului local al municipiului Bistrița 
sunt invitați să formuleze și să depună amendamente asupra proiectelor de hotărâre 
pe e-mail, anterior şedinţei comisiilor reunite de specialitate ale consiliului local. 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru:   domnule președinte! 

Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  da, vă 
rog! 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru: regulile noastre sunt stabilite 
prin lege, nu prin dispoziția de convocare a cosniliului local. din păcate, din 
păcate, discuția asta a ajuns între mine și dumneavoastră sau între noi și 
dumneavoastră, pentru că dumneavoastră, până la urmă, nu le supuneți la vot 
și ca să vă dau o sugestie, nici nu știți cum să vă formulați răspunsul, dacă mă 
înțelegeți ce vreau să vă spun. Și rezultă, din situația în care ne aflăm, că 
dumneavoastră nu supuneți la vot amendamentele noastre care sunt legal 
constituite.  

Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:   numai 
puțin că vrea să intervină domnul primar, vă rog, domnul primar! 
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Domnul Ioan Turc – Primarul municipiului Bistrița: deci, domnule 
consilier, am făcut o precizare la începutul ședinței cu privire la faptul că luăm 
în discuție amendamentele care s-au depus în termenul legal. În timpul 
ședinței sau amendamentele care se depun în timpul ședinței nu pot fi luate în 
considerare fără acceptul inițiatorului. Ori, pentru a fi serioși, eu am spus că nu 
sunt de acord cu amendamentele depuse în timpul ședinței pentru că nu ne 
putem pronunța cu privire la conținutul acestor amendamente în deplină 
cunoștință de cauză. Deci nu ne jucăm cu banii, îi mutăm de la stânga la 
dreapta ca la ruletă. Ați avut timp să depuneți amendamente, ați făcut-o, data 
viitoare, cu siguranță, veți depune amendamente din timp. Mulțumesc! 

Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru:  dați-ne, vă rog, și articolul 
din lege care zice că nu putem să le depunem, domnul primar, doamna 
secretar! Mai spuneți-ne o dată, care este articolul? Mai ziceți-ne o dată 
articolul! 
 Doamna Gaftone Floare – Secretarul general al municipiului: domnul 
consilier, amendamentele care au fost formulate în scris, respectiv a Grupului 
de consilieri PMP, a domnului Burduhos Ionel, au fost supuse la vot și au fost 
respinse. Cu privire la amendamentele formulate verbal, în conformitate cu 
articolul 27 alinetaul 18 din Ordinul Ministrului  Dezvoltării, Lucrărilor Publice şi 
Administraţiei nr. 25 din 2021 prevede că în mod excepțional, în timpul 
dezbaterilor se pot formula și amendamente verbale la proiectul de hotărâre a 
consiliului local, însă acestea se formulează de comun acord inițiatorul 
proiectului de hotărâre a consiliului local. 
 Vă invit, și eu v-am comunicat pe mail conținutul acestui ordin, pentru că 
legiuitorul vine și cu modelul de formulare a amendamentelor, conținutul 
existent, conținutul propus. Vă mulțumesc! 
 Domnul consilier Bria Dumitru – Alexandru:   doamna secretar, un ordin 
de ministru nu poate să vină să contravină unor prevederi legale de rang 
superior. Dar o lăsăm cum doriți dumneavoastră.  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: deci 
am supus la vot articolul 1, aprobarea articolului 1 al proiectului de 
hotărâre. Până acum au votat 15 colegi, dacă mai votați în continuare. 

 Vot 

Da 13 

Nu 0 

Abţinere 3 

Au votat 16 

Nu au votat 5 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat  

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Nu a votat 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Galben Silvia-Elisabeta Abț 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 
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Mathe Attila Nu a votat 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da 

Săcălean Oana-Andreea Abț 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Abț 

Urîte Florin-Radu Da 

 Da, mulțumesc! Cu 13 voturi ”pentru”, zero voturi ”împotrivă” și 3 
”abțineri” – articolul 1 al proiectului de hotărâre de la numărul curent 1 a fost 
aprobat.  5 consilieri nu au votat. 
 
 Trecem la articolul 2: Se aprobă bugetul local pe anul 2021 și 
estimat pentru anii 2022-2024, detaliat la venituri pe capitole şi 
subcapitole, iar la cheltuieli pe capitole, subcapitole, titluri, articole și 
alineate, conform anexei nr.2. 

Bugetul local  se prezintă astfel : 
- la venituri în sumă de 338.532 mii lei; 
- la cheltuieli în sumă de 378.419 mii lei; 
- excedent al anilor anteriori în sumă de 39.887 mii lei.  

 Vot, vă rog, pentru articolul 2 din proiectul de hotărâre.  
 Vot 

Da 15 

Nu 0 

Abţinere 4 

Au votat 19 

Nu au votat 2 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Abț 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Galben Silvia-Elisabeta Abț 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da 

Săcălean Oana-Andreea Abț 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Abț 

Urîte Florin-Radu Da 

 Da, cu 15 voturi ”pentru”, zero voturi ”împotrivă” și 4 ”abțineri”– articolul 
2 al proiectului de hotărâre a fost aprobat. Doi consilieri nu au votat. 
 
 Trecem la articolul 3: Se aprobă bugetul instituţiilor publice şi al 
activităţilor finanţate din venituri proprii și subvenţii din bugetul local pe 
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anul 2021 şi estimat pe anii 2022-2024, detaliat la venituri pe capitole și 
subcapitole, iar la cheltuieli pe capitole, subcapitole, titluri, articole și 
alineate conform anexei nr.3. 
 Bugetul instituţiilor publice finanţate din venituri proprii si subvenţii din 
bugetul local se prezintă astfel : 

- la venituri, în sumă de 24.550 mii lei; 
- la cheltuieli in suma de 27.164 mii lei; 
- cu un excedent al anilor anteriori în sumă de 7.276 mii lei.  

 Vot, vă rog, pe articolul 3 al proiectului de hotărâre.  
 Vot 

Da 16 

Nu 0 

Abţinere 3 

Au votat 19 

Nu au votat 2 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Abț 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Galben Silvia-Elisabeta Abț 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Abț 

Urîte Florin-Radu Da 

 Da, cu 16 voturi ”pentru”, zero voturi ”împotrivă” și 3 ”abțineri”– articolul 
3 al proiectului de hotărâre a fost aprobat. Doi consilieri nu au votat. 
  
 Trecem la articolul 4: Se aprobă bugetul creditelor interne pe anul 
2021 și estimat pe anii 2022-2024, în sumă de 16.013 mii lei, atât la 
venituri, cât și la cheltuieli și este destinat cofinanțării obiectivelor de 
investiții finanțate din fonduri externe nerambursabile, fiind prezentat în 
anexa nr. 4. 
 Vot, vă rog, pentru articolul 4 al proiectului de hotărâre.  

 Vot 

Da 15 

Nu 0 

Abţinere 3 

Au votat 18 

Nu au votat 3 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 
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Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Nu a votat 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Abț 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Galben Silvia-Elisabeta Abț 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Abț 

Urîte Florin-Radu Da 

 Da, cu 15 voturi ”pentru”, zero voturi ”împotrivă” și 3 ”abțineri”– articolul 
4 al proiectului de hotărâre a fost aprobat. Trei consilieri nu au votat. 
 

 Trecem la articolul 5: Se aprobă programul de investiţii publice pe 
anul 2021 în sumă de 191241 mii lei  pentru fiecare din bugetele 
prevăzute la art.2-4 din prezenta hotărâre, astfel:  

- Bugetul local 172417 mii lei; 
- Bugetul veniturilor interne: 16013 mii lei; 
- Bugetul Poliției locale: 15 mii lei;  
- Bugetul Direcției Patrimoniu: 2786 mii lei; 
- Bugetul Direcției de administrare a Piețelor: 10 mii lei; 
- Planul de investiții publice pe bugete, pe capitole și surse de 

finanțare sunt prezentate în Anexa nr.5 
Vot pe articolul 5, vă rog, din proiectul de hotărâre. 

 Vot 

Da 14 

Nu 0 

Abţinere 3 

Au votat 17 

Nu au votat 4 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Nu a votat 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Galben Silvia-Elisabeta Abț 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da 
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Săcălean Oana-Andreea Abț 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Abț 

Urîte Florin-Radu Da 

 Da, cu 14 voturi ”pentru”, zero voturi ”împotrivă” și 3 ”abțineri”– 
articolul 5 al proiectului de hotărâre a fost aprobat. Patru consilieri nu au 
votat. 

 
 Trecem la articolul numărul 6: Se aprobă programul pentru 

acordarea de finanțări nerambursabile de la bugetul local alocate pentru 
activităţi nonprofit de interes local pe anul 2021 în sumă de 340 mii lei  
conform anexei nr.6.  

Vot pentru articolul 6 al proiectului de hotărâre, vă rog! 
 Vot 

Da 16 

Nu 0 

Abţinere 1 

Au votat 17 

Nu au votat 4 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Galben Silvia-Elisabeta Abț 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da 

Săcălean Oana-Andreea Nu a votat 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da 

 Da, cu 16 voturi ”pentru”, zero voturi ”împotrivă” și o ”abținere”– articolul 
6 al proiectului de hotărâre a fost aprobat. Patru consilieri nu au votat. 

 

O să trecem peste articolul 7 care prevede că anexele 1 – 6 fac 

parte din hotărâre. ... are rost să-l supunem? Nu are rost, anexele 1 – 6 fac 

parte din hotărâre.  

Articolul 8: Se aprobă utilizarea în anul 2021 a excedentului 
bugetului local aferent anului 2020 și anilor precedenți, în sumă de 
39.887 mii lei, ca sursă de finanţare a cheltuielilor secţiunii de dezvoltare 
în sumă de 37.962 mii lei și ca sursă de finanţare a cheltuielilor secţiunii 
de funcționare în sumă de 1.925 mii lei.  
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Vot pentru articolul 8, vă rog! Vot la articolul 8.  
 Vot 

Da 16 

Nu 0 

Abţinere 2 

Au votat 18 

Nu au votat 3 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Galben Silvia-Elisabeta Abț 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Abț 

Urîte Florin-Radu Da 

 Da, cu 16 voturi ”pentru”, zero voturi ”împotrivă” și 2 ”abțineri”– articolul 
8 al proiectului de hotărâre a fost aprobat. Trei consilieri nu au votat. 
 

 Trecem la articolul 9: Se aprobă preluarea în anul 2021 ca venit în 
Bugetul local al Municipiului Bistrița, a unei părți din excedentului 
Direcției Patrimoniu, activitate finanțată integral din venituri proprii, în 
sumă de 4.662 mii lei. 
 Vot pentru articolul 9, vă rog! 

 Vot 

Da 18 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 18 

Nu au votat 3 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

 Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 
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Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da 

 Da, cu 18 voturi ”pentru”, zero voturi ”împotrivă” și zero ”abțineri”– 
articolul 9 al proiectului de hotărâre a fost aprobat. Trei consilieri nu au votat. 
 

 Trecem la articolul 10: Se aprobă subvenționarea din bugetul local 
al municipiului Bistrița pe anul 2021 a diferenței dintre costul serviciului 
de salubrizare pentru utilizatorii casnici persoane fizice și nivelul taxei 
speciale in suma de 6,6 lei/lună/persoană stabilite potrivit prevederilor 
Hotărârii Consiliului local al municipiului Bistrița nr.183/23.12.2020 
privind stabilirea taxelor speciale, datorate de persoanele fizice și 
juridice din municipiul Bistrița în anul 2021. 

Vot pentru articolul 10. 
 Vot 

Da 18 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 18 

Nu au votat 3 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

 Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da 

 Da, cu 18 voturi ”pentru”, zero voturi ”împotrivă” și zero ”abțineri”– 
articolul 10 al proiectului de hotărâre de la numărul curent 1 a fost aprobat. 
Trei consilieri nu au votat. 

 
Acum o să votăm proiectul de hotărâre în ansamblu. 

 Votăm proiectul de hotărâre de la numărul curent 1 al oridnii de zi - 

privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al municipiului Bistriţa pe 

anul 2021 şi estimat pe anii 2022-2024. 
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 Vot pentru proiectul de hotărâre în ansamblu, vă rog! 
 Vot 

Da 14 

Nu 0 

Abţinere 4 

Au votat 18 

Nu au votat 3 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Abț 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Galben Silvia-Elisabeta Abț 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

 Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da 

Săcălean Oana-Andreea Abț 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Abț 

Urîte Florin-Radu Da 

 Da, cu 14 voturi ”pentru”, zero voturi ”împotrivă” și 4 ”abțineri”– proiectul 
de hotărâre de la numărul curent 1 al ordinii de zi a fost aprobat. Trei consilieri 
nu au votat. 

 
Se trece la punctul 2 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre nr. 60 

din 12 aprilie 2021, privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al 
Regiei Publice Locale Ocolul Silvic al municipiului Bistriţa R.A. pe anul 
2021 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole și se adoptă cu votul majorității 
consilierilor locali în funcție.  

Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  vot în 
cadrul comisiilor de specialitate în ședința de ieri, a primit aviz favorabil din 
partea consilierilor locali. 

Dacă aveți discuții referitoare la proiectul de hotărâre de la număril 
curent 2? Mai așteptați un pic cu votul! Sunt discuții? 

Doamna Gaftone Floare – Secretarul general al municipiului: vă rog să 
faceți precizarea că la acest proiect de hotărâre nu s-au înregistrat nici 
contestații și nici amendamente. Mulțumesc! 

Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință:  da, fac 
precizarea respectivă. La acest proiect de hotărâre nu s-au înregistrat 
contestații în perioada de consultare publică și nici amendamente din partea 
consilierilor locali. 

Vă rog, dacă nu sunt discuții pe marginea proiectului de hotărâre. 
Vot pentru proiectul de hotărâre de la numărul curent 2.  
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 Vot 

Da 18 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 18 

Nu au votat 3 

Absenţi 0 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

 Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta Nu a votat 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da 

 Da, cu 18 voturi ”pentru”, zero voturi ”împotrivă” și zero ”abțineri”– 
proiectul de hotărâre de la numărul curent 2 al ordinii de zi a fost adoptat. Trei 
consilieri nu au votat. 

 
 Se trece la punctul 3 al ordinii de zi: Proiect de hotărâre nr. 62 
privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli al Societăţii Business 
Park Bistriţa Sud SRL, pe anul 2021 şi estimat pe următorii 2 ani 
 Proiectul de hotărâre cuprinde 4 articole și se adoptă cu votul majorității 
consilierilor locali în funcție.  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: aviz 
favorabil fără amendamente în cadrul ședinței de ieri a comisiilor reunite în 
ședință comună.  
 La acest proiect nu s-au înregistrat contestații în perioada de consultare 
publică și nici amendamente din partea consilierilor locali.  
 Dacă sunt intervenții din partea consilierilor locali, vă rog!  
 Domnul Zbâncă Marius – operator IT: dăm drumul la vot?  
 Domnul consilier Brici Tiberius Daniel  - Președintele de ședință: 
așteptați un pic! 
 Da, constat că nu sunt, atunci o să trecem al vot! Votăm proiectul de 
hotărâre de la numărul curent 3.  

 Vot 

Da 19 

Nu 0 

Abţinere 0 

Au votat 19 

Nu au votat 2 

Absenţi 0 
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Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Nu a votat 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Da 

Cicioc Ștefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu Claudiu Nu a votat 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Galben Silvia-Elisabeta Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

 Munthiu Cristiean Da 

Pavelean Nicolae Da 

Pugna Nicolae-Ioan Da 

Ruşti Ioan Da 

Săcălean Oana-Andreea Da 

Săsărman Lucia-Augusta da 

Stan Călin Da 

Stere Florentina-Ştefania Da 

Urîte Florin-Radu Da 

 Da, cu 19 voturi ”pentru”, zero voturi ”împotrivă” și zero ”abțineri”– 
proiectul de hotărâre de la numărul curent 3 al ordinii de zi a fost adoptat. Doi 
consilieri nu au votat. 
 Mulțumesc! Constat că au fost încheiate toate discuțiile referitoare la 
proiectele de pe ordinea de zi de astăzi. Dacă mai aveți discuții, intervenții? 
Dacă nu, vă mulțumesc frumos! Rămâne să ne întâlnim pentru o dată 
ulterioară.  
 

Preşedintele de şedinţă, domnul Brici Tiberius-Daniel declară închise 
lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa din 
data de 15.04.2021. 
 

 
          PREȘEDINTE,                           Pentru SECRETAR GENERAL 
         BRICI TIBERIUS DANIEL                        DIRECTOR EXECUTIV, 
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